
The Talk of 
The Town
Οι βροχοπτώσεις ενεργοποι-
ούν πλέον αποτελεσματικά τις 
αντιπλημμυρικές υποδομές 
της πόλης που ακόμη και αν 
δεν έχουν ολοκληρωθεί, απο-
σοβούν πάντως τις πλημμύρες. 
Το θέαμα των όμβριων υδάτων 
στη θάλασσα μπορεί να ξενίζει 
υποψήφιους συμβούλους και 
δημάρχους, που νομίζουν ότι 
αποκαλύπτουν κάποια δυσλει-
τουργία, όμως πρόκειται για μια 
απολύτως φυσική διαδικασία.  
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ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΕΛΛΟΣ
Με δυνατή ομάδα

Όλοι οι υποψήφιοι του συνδυασμού 
Βάρη Βούλα Βουλιαγμένη Πόλη για να Ζεις σελ. 16-17

Με αποτελεσματικότητα αντέδρασε ο Δήμος 
στα ακραία φαινόμενα της καταιγίδας Daniel
που έπληξε Βάρη, Βούλα και Βουλιαγμένη



@notos_lounge

#voula

@zerofireline

Η μοναδική περιοχή της Ελλάδας που δικαιολογεί το 
όνομα της αυτές τις μέρες είναι η Βουλιαγμένη

@yiannismilisiscreator

#vouliagmeni

@aleksious
Αν συνεχίσει έτσι με τις βροχές, την ανοργανωσιά και την 
εγκατάλειψη της χώρας θα βρούμε τις Καρυάτιδες στη 
Βουλιαγμένη πάνω σε κανένα Πεζό 206 να περιμένουν την 
πυροσβεστική να τις σώσει

@yuvalmaman1601

#vouliagmeni

@fdelafraga

- Πώς σας φάνηκαν οι Κάννες, ρωτάω την πεθερά μου
- Σαν τη Βουλιαγμένη, μου λέει

@bananarchyson

Φυσικά και μπορεί ένας αριστερός να είναι πλούσιος. Επί-
σης ένας ακτιβιστής φιλόζωος μπορεί να φοράει γούνες 
από δέρμα λεοπάρδαλης κι ένας vegan να τρώει κοψιδια 
στα Βλάχικα της Βάρης!

@argia1553

Ο βουλευτής κ. Καλλιάνος ζητά από τον Υπουργό Υγείας 
το Ασκληπιείο στη Βούλα να εφημερεύει κάθε μέρα. Ποιος 
μπορεί να διαφωνήσει; Κανένας. Προσωπικό όμως πού θα 
βρούμε κυρ βουλευτά μου;

@alister45115

#vouliagmeni

@patrycjaa_sikoraa

#voula

@lanakize

#voula
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Εκδότης-Διευθυντής 
Γιώργος Λαουτάρης

Αρχισυντάκτης 
Ρόμπερτ 
Κιουτσουκαλτιντζίογλου

Design 
Λουκία Ζερβουδάκη

Διεύθυνση 
Λεωφ. Ποσειδώνος 5, 
Ελληνικό, 167 77

Επικοινωνία 
editor@dimosiografos.
com

Διαφημίσεις 
697 3792302

Εκτύπωση 
Νέες Καθημερινές 
Εκδόσεις ΜΟΝ. ΑΕ

ΒΑΡΗ |  ΒΟΥΛ Α |  ΒΟΥΛΙΑΓΜΕΝΗ

Δημοσιογράφος

Αναζητήστε τον «Δημοσιογράφο» στα εξής σημεία:

1. Δημαρχείο Βούλας (Κ.Καραμανλή 18, Βούλα) 
2. Δημαρχείο Βάρης (Βασιλ.Κωνσταντίνου 25, Βάρη)
3. ΚΕΠ Βουλιαγμένης (Αφροδίτης 2,Βουλιαγμένη) 
4. ΚΕΠ Βάρης (Βάκχου & Δήμητρας, Βάρη) 
5. ΚΕΠ Βούλας (Λ.Βασιλέως Παύλου 108, Βούλα)
6. ΚΑΠΗ Βάρης (Τερψιχόρης 4,Βάρη) 
7. ΚΑΠΗ Βούλας (Λ.Βασιλέως Παύλου & Ζεφύρου, Βούλα) 
8. ΚΑΠΗ Βουλιαγμένης (Αφροδίτης 2, Βουλιαγμένη) 
9. Καφετέρια Dio Mio (Λ.Βασιλέως Παύλου 63) 
10. Ηπειρώτισσα (Λ.Βάρης 32, Βούλα) 
11. Φούρνος Στεργίου (Σωκράτους 20, Βούλα) 
12. Φούρνος Μαριγώνη (Δημοκρατίας 4, Βούλα) 
13. Mini Market (Aθανασίου Διάκου 2, Βάρη) 
14.Φούρνος Δρόσος (Λ.Αναγυρούντος 26, Βάρη)
15. Αρτοποιήματα (Αφροδίτης 1, Βουλιαγμένη) 
16.  Καφέ  Πλατείας  Άλσους (Πανόραμα Βούλας)
17. Mini Market (Κρήνης & Δημητρακοπούλου, Βούλα)
18. Eν Πλω (Λεωφ. Ποσειδώνος 4, Βουλιαγμένη)
19. Riviera coast (Λεωφ. Κωνσταντίνου Καραμανλή 18)
20. Νοtos café (Λεωφ. Κωνσταντίνου Καραμανλή 12)
21. Asteras café (Δημοτικό Στάδιο Βάρης)
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Τα ρέματα 
και τα ψέματα

E ίναι πλέον μια πάγια αντιπολιτευτική εθιμοτυπία στον Δήμο Βάρης Βούλας Βου-
λιαγμένης, κάτι σαν απαραβίαστο τελετουργικό που εκτελείται εδώ και χρόνια 
από ανθρώπους που επιθυμούν να μπουν στη δημοτική πολιτική σκηνή: Κάθε 

φορά που βρέχει πολύ, οδεύουν με ένα κινητό προς την παραλία της Βάρκιζας ή της 
Βουλιαγμένης και απαθανατίζουν τα όμβρια ύδατα καθώς κυλούν και εισέρχονται στη 
θάλασσα. Ο τόνος τους είναι πάντα καταγγελτικός. Κατά την άποψή τους είναι μάρτυρες 
ενός κακού συμβάντος που πρέπει να κοινοποιήσουν στην πόλη, ενός ατυχήματος, ενός 
«εγκλήματος», όπως έχουν πει κατά καιρούς. Το χρώμα των υδάτων δεν είναι διαυγές 
αλλά καφέ από τα χώματα και η ακτή, η άμμος, το χώμα και το νερό φαίνεται να έχουν 
γίνει ένα. Τίποτα σε αυτό το θέαμα δεν σε προδιαθέτει για βουτιά. Άρα κατά την άποψή 
τους, κάτι δεν λειτουργεί σωστά. Το θέαμα μαρτυρά, όπως πιστεύουν, ότι το ρέμα Κόρ-
μπι είναι ημιτελές, ότι οι αγωγοί ομβρίων έχουν βλάβη. 

Η πραγματικότητα είναι όμως ότι αντίστροφα, η φύση έτσι λειτουργεί πολύ πριν η 
ανθρωπότητα παρεμβάλλει μεταξύ βουνού και θάλασσας τις σύγχρονες πόλεις με τις 
υποδομές τους. Σύμφωνα με τους γεωλόγους, το χώμα τροφοδοτεί φυσικά τις ακτές 
ώστε να αναγεννώνται και να ανακτούν το υλικό τους από τη φυσική διάβρωση που 
φέρνουν τα ρεύματα. Η ροή των υδάτων από ψηλά στα χαμηλά είναι μια διεργασία 
βασισμένη στους νόμους της φύσης, που κανείς δεν μπορεί να σταματήσει και τα πραγ-

ματικά «εγκλήματα» έχουν γίνει σε περιοχές όπου ακριβώς αυτή η ροή εμποδίζεται, 
δημιουργώντας επικίνδυνα πλημμυρικά φαινόμενα. Η κατασκευή των ρεμάτων, όπως 
αυτό του Κόρμπι, αλλά και των υπόλοιπων αντιπλημμυρικών έργων, όπως το πρώτο 
δίκτυο ομβρίων της Βουλιαγμένης, στόχο έχουν να αποκαταστήσουν τις χαμένες δια-
δρομές του νερού της βροχής, να δρομολογήσουν κατάλληλα αυτή τη ροή ώστε να κατα-
λήγει ανεμπόδιστη στη θάλασσα. Αν οι υδάτινοι αυτοί όγκοι δεν κατέληγαν στη θάλασσα 
ορμητικά, τότε θα λίμναζαν δημιουργώντας πλημμύρες σε σπίτια, σε δρόμους, παντού. 
Στο διάβα του όμως το νερό παρασέρνει ό,τι αφήσαμε κάτω στο δρόμο. Τα απορρίμματα 
της στεριάς γίνονται απορρίμματα μέσα στη θάλασσα. Αποτελεί κομμάτι της τοπικής 
συλλογικής σοφίας η παραίνεση να μην κολυμπά κανείς δύο μέρες μετά από μια θεομη-
νία, ώστε να προλάβουν οι ακτές να ανανεωθούν. 

Οι αυτονόητες αυτές αλήθειες για τη λειτουργία της φύσης και τη λειτουργικότητα των 
αντιπλημμυρικών έργων δεν είναι δυστυχώς κτήμα αρκετών από αυτούς που ζητούν να 
εκπροσωπήσουν τους πολίτες. Αυτό γίνεται φανερό από την πληθωρική καταγγελτική 
φιλολογία που πλημμυρίζει τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης, με πιο πρόσφατο παρά-
δειγμα την τελευταία τοπική καταιγίδα στις 6 Σεπτεμβρίου. Στην αναζήτηση των κακώς 
κειμένων, βαφτίζουν πρόβλημα τις φυσικές διεργασίες, διαιωνίζοντας τη σύγχυση, την 
άγνοια, αλλά και την απογοήτευση των κατοίκων. Η αυτοδιοίκηση όμως είναι ένα απαι-
τητικό πεδίο. Χρειάζεται ανθρώπους που επιθυμούν να αφοσιωθούν, να μάθουν και να 
προχωρήσουν και όχι όσους έχουν επαναπαυθεί στην ψευδαίσθηση της επάρκειάς τους. 

Η ροή των υδάτων από ψηλά στα χαμηλά είναι 
μια διεργασία βασισμένη στους νόμους της 
φύσης, που κανείς δεν μπορεί να σταματήσει 
και τα πραγματικά «εγκλήματα» έχουν γίνει σε 
περιοχές όπου ακριβώς αυτή η ροή εμποδίζεται, 
δημιουργώντας επικίνδυνα πλημμυρικά 
φαινόμενα

 
του Γιώργου Λαουτάρη

ΠΑΜΕ ΜΠΡΟΣΤΑ
ΓΙΑ ΜΙΑ ΠΡΑΣΙΝΗ
ΒΙΩΣΙΜΗ 
ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΗ 
ΑΝΑΤΟΛΙΚΗ 
ΑΤΤΙΚΗ

ΑΘΗΝΑ
ΚΩΝΣΤΑΝΤΕΛΛΟΥ
Υποψήφια 
Περιφερειακή Σύμβουλος
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Εκ νέου απασχολεί την τοπική κοινωνία η εξέλιξη του 
έργου διευθέτησης του ρέματος στο Κόρμπι Βάρης, 
μετά τη γνωστοποίηση του Ε’ Κλιμακίου του Ελεγκτι-
κού Συνεδρίου προς την Περιφέρεια Αττικής ότι η υπο-
γραφή της σύμβασης με τον νέο ανάδοχο δεν μπορεί 
να προχωρήσει. Το κλιμάκιο έκρινε ελλιπή την αιτιολό-
γηση του κατεπείγοντος που προέβαλλε η Περιφέρεια 
προκειμένου το έργο να αναλάβει νέος ανάδοχος με 
τη γρηγορότερη διαδικασία της απευθείας διαπραγ-
μάτευσης, αντί του χρονοβόρου ανοιχτού διεθνή δια-
γωνισμού. Στην επιχειρηματολογία της Περιφέρειας 
συνέβαλε ο Δήμος με επιστημονική μελέτη που επισή-
μαινε τον αυξημένο κίνδυνο για πλημμυρικά φαινόμε-
να στην περιοχή, μια πρόβλεψη που γρήγορα επιβε-
βαιώθηκε από τα πρόσφατα γεγονότα της νεροποντής 
στην περιοχή. 

Το θέμα συζητήθηκε στο Δημοτικό Συμβούλιο των 3Β 
στις 4 Σεπτεμβρίου μετά από ερωτήσεις της αντιπολί-
τευσης που έκανε λόγο για «νέο φιάσκο». Ο Γρηγόρης 
Κωνσταντέλλος αντέκρουσε τον χαρακτηρισμό, σημει-
ώνοντας ότι η Περιφέρεια αντέδρασε ταχύτατα σε μια 

απόφαση που της κοινοποιήθηκε την Παρασκευή 11 
Αυγούστου, παραμονές της μεγάλης αργίας, για την 
οποία είχε έτοιμο δικόγραφο λίγες ημέρες μετά. Όπως 
ενημέρωσε, τα όργανα της Περιφέρειας προσέφυγαν 
κατά της απόφασης του Κλιμακίου στον ανώτερο βαθμό 
του Ελεγκτικού Συνεδρίου (στο 7ο Τμήμα) με πρόσθετες 
παρεμβάσεις από τον Δήμο και την εργολήπτρια εται-
ρεία. Η υπόθεση επρόκειτο να συζητηθεί στο Τμήμα 
στις 11 Σεπτεμβρίου, με τη συγκεκριμένη απόφαση 
ακόμη να αναμένεται.

Ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος εξέφρασε πάντως την 
αισιοδοξία ότι η δυσμενής απόφαση θα ανατραπεί και 
ανέλυσε ότι τυχόν ματαίωση της υπογραφής της σύμ-
βασης με τον νέο ανάδοχο μπορεί να προσθέσει απί-
στευτο χρόνο στη διαδικασία, που φτάνει ως και τα δύο 
χρόνια. Σχολιάζοντας ο Δήμαρχος τη χαιρέκακη στάση 
ανθρώπων που πολιτεύονται στις δημοτικές εκλογές 
σχετικά με την εξέλιξη αυτή είπε χαρακτηριστικά: «Τους 
αφήνουμε να βυσσοδομούν και να κάνουν μικροπολι-
τική πάνω σε ένα πολύ αναγκαίο έργο. Αν το αφήγημα 
τρόμου που προσπαθούν να περάσουν ήταν αλήθεια, η 

πόλη θα είχε υποστεί μεγάλη ζημιά. Έρχονται κάποιοι 
όψιμα και υποστηρίζουν ότι απέτυχε το ρέμα για να 
πείσουν τους ανθρώπους που είναι εγκλωβισμένοι 
στην υπόθεση για δεκαετίες ότι χάθηκε κάθε ελπίδα. 
Υπάρχουν σφάλματα και λανθασμένες εκτιμήσεις στην 
απόφαση του Κλιμακίου. Προφανώς προς απογοήτευση 
όσων έχουν επενδύσει πάνω στην αποτυχία της πόλης, 
η απόφαση αυτή θα ανατραπεί». 

Θύμα της γραφειοκρατίας έχει πέσει η 
ανάπλαση του Αλιευτικού Καταφυγίου 
Βάρκιζας, όπως ενημέρωσε το Δημοτικό 
Συμβούλιο Βάρης Βούλας Βουλιαγμέ-
νης ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος στις 4 
Σεπτεμβρίου. Ενώ έχουν ληφθεί όλες οι 
άδειες για τα κατασκευαστικά μέρη και 
όχι μόνο, έχει «κολλήσει» η άδεια διαχεί-
ρισης των βυθοκορημάτων από την ανα-
γκαία εκβάθυνση του λιμανιού. Σήμερα 
μπορεί να γίνει μόνο διαχείρισή τους 
στην ξηρά, μια διαδικασία που κοστίζει 
σε χρόνο και σε χρήμα. Ο Δήμαρχος εξέ-
φρασε την αισιοδοξία ότι σύντομα, μετά 
την εξασφάλιση σχετικών γνωμοδοτήσε-
ων, η Αποκεντρωμένη Διοίκηση Αττικής 
θα ανάψει το «πράσινο φως» για την 
ασφαλή πόντιση των βυθοκορημάτων 
σε απομακρυσμένη θαλάσσια περιοχή, 
όπως προβλέπεται από τη μελέτη. 

Σε κάθε περίπτωση, όπως ενημέρωσε ο 
Γρηγόρης Κωνσταντέλλος, έχει ήδη προ-
χωρήσει η ενίσχυση του λιμενοβραχίο-
να με 150 ακρόποδα δεκάδων τόνων το 
καθένα, και ανακατασκευάζονται οι υπο-
δομές του μικρού λιμανιού της Βάρκιζας, 
ώστε να γίνει « λειτουργικό, ασφαλές και 

όμορφο για τους επισκέπτες», όπως τόνι-
σε ο Δήμαρχος. Σήμερα κάποιοι επαγγελ-
ματίες έχουν μεταφερθεί σε άλλα λιμά-
νια, στο Πόρτο Ράφτη και στον Πειραιά. 
Για να ολοκληρωθεί ωστόσο το έργο και 
να βελτιωθούν όλες οι υποδομές, ένα 
έργο συνολικού προϋπολογισμού 1,2 
εκατομμυρίων ευρώ, θα χρειαστεί μια 
«γενναία» εκβάθυνση περίπου 1 μέτρου 
περίπου που θα απομακρύνει 10.000 
κυβικά ύλης από τον βυθό του λιμανιού. 
Απαντώντας σε ερώτημα της αντιπολί-
τευσης, ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος είπε 
ότι τα τέλη ελλιμενισμού θα εξεταστούν 
για τους ιδιοκτήτες σκαφών που δεν χρη-
σιμοποίησαν την εγκατάσταση.

Ρέμα Κόρμπι   
Aισιοδοξία για άρση και του τελευταίου εμποδίου

Η γραφειοκρατία καθυστερεί το 
αλιευτικό καταφύγιο Βάρκιζας
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Με καταγωγή από Ζάκυνθο και Αρκαδία γεννήθηκε στην 
Αμαλιάδα. Τα παιδικά και εφηβικά του χρόνια τα πέρασε στην 
Αθήνα. Στην συνέχεια σπούδασε στον Καναδά, όπου και πήρε 

πτυχίο Ηλεκτρονικής Πληροφορικής από το B. COLUMBIA IN-
STITUTE OF TECHNOLOGY συμπληρώνοντας την επιστημονική 

του κατάρτηση με μεταπτυχιακές εργασίες σε I.B.M. και DIGI-
TAL. Εργάστηκε ως αναλυτής και σύμβουλος πληροφορικής  

στην PROVINCE OF B. COLUMBIA, CANADA και  
διευθυντικό στέλεχος της κυβέρνησης του Καναδά  

σε θέματα ηλεκτρονικής πληροφορικής.  
Διετέλεσε μέλος της CANADIAN GRAIN  

COMMISSION, μέλος της Advisory  
Committee στο B. COLUMBIA I.T.  

και επί δεκαετία CEO στην  
εταιρεία PAGER HELLAS.  
Έχει διατελέσει Πρόεδρος  

Δημοτικού Συμβουλίου  
και Αντιδήμαρχος.

Διονύσης Κοντονής
υπ. Δημοτικός Σύμβουλος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης

ακόµα πιο ψηλά…

Σε πλήρη εξέλιξη βρίσκονται οι εργασίες του μεγαλύτε-
ρου έργου ανάπλασης κοινοχρήστων χώρων που έχει 
πραγματοποιηθεί στο Δήμο Βάρης Βούλας Βουλιαγ-
μένης με κύριο χαρακτηριστικό την εντατική φύτευση 
πρασίνου. Η δημοτική αρχή από τις αρχές του τρέχο-
ντος έτους εμπλουτίζει με δέντρα κάθε γωνιά εντός 
αστικού ιστού της πόλης. 

Πρόσφατα ολοκληρώθηκε η δεντροφύτευση σε όλο το 
μήκος του διαζώματος της λεωφόρου Καλύμνου, μια 
παρέμβαση που μετέτρεψε τον πολυσύχναστο αυτόν 
δρόμο σε μια πράσινη διαδρομή. Ο Δήμος φύτευσε 255 
πικροδάφνες ύψους τριών μέτρων, ενώ παράλληλα 
τοποθετήθηκε αυτόματο σύστημα άρδευσης. Επιπλέ-
ον, ολοκληρώθηκε και η πράσινη ανάπλαση στο παρα-
λιακό μέτωπο της Βάρκιζας στο σημείο «Κανάρια». Οι 
φυτεύσεις αποτελούνται από είδη που χαρακτηρίζουν 
τη μεσογειακή χλωρίδα ή είναι απόλυτα προσαρμοσμέ-
να στις τοπικές συνθήκες, ώστε να μη διαταραχθούν 
τα τοπικά οικοσυστήματα, αλλά και να εξασφαλιστεί η 
ταχεία, υγιής και εύρωστη ανάπτυξη τους. Ένας ακόμα 
δρόμος που θα μεταμορφωθεί είναι αυτός της Βασιλέως 
Κωνσταντίνου στη Βάρη. Η παρέμβαση εκεί, θα περιλαμ-

βάνει την εγκατάσταση αυτόματης υπόγειας άρδευσης 
και τη δημιουργία δύο δενδροστοιχιών από την αρχή 
της οδού μέχρι το τέλος, με φυτεύσεις ανεπτυγμένων 
καλλωπιστικών δέντρων (έχουν επιλεγεί οι γιακαράντες 
που παράγουν κατά την περίοδο ανθοφορίας τα εντυ-
πωσιακά μωβ άνθη) και τέλος την ανακατασκευή των 
πεζοδρομίων. Επίσης, φυτεύσεις έχουν προγραμματι-
στεί να γίνουν και στο διάζωμα της οδού Ζακύνθου στη 

Βούλα με την τοποθέτηση δεντροστοιχίας με χαρουπιές 
και πικροδάφνες. Το εκτεταμένο πρόγραμμα φυτεύσεων 
σε διάφορα σημεία εντός των τριών δημοτικών ενοτή-
των χρηματοδοτείται από το πρόγραμμα του υπουρ-
γείου Εσωτερικών «Αντώνης Τρίτσης» που πρακτικά 
σημαίνει ότι το δημοτικό ταμείο δεν επιβαρύνεται. 

«Η ανάπτυξη του φυσικού πρασίνου αποτελεί διαχρονι-
κή προτεραιότητα της δημοτικής αρχής και το γεγονός 
αυτό μας οδήγησε να επιλέξουμε τη εκτεταμένη φύτευ-
ση σε όλο το εύρος της πόλης», εξηγεί ο Γρηγόρης Κων-
σταντέλλος και συνεχίζοντας αναφέρει. «Στόχος μας 
είναι να συνεχίσουμε να αυξάνουμε το πράσινο ισοζύ-
γιο στην πόλη μας και να συμβάλουμε αποτελεσματι-
κά στην αντιμετώπιση της κλιματικής αλλαγής και στη 
δημιουργία ακόμα καλύτερων συνθηκών διαβίωσης 
των κατοίκων του Δήμου Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης. 
Οι φυτεύσεις στον αστικό ιστό της πόλης παράλληλα με 
τις εκτεταμένες δενδροφυτεύσεις που έχουν προγραμ-
ματιστεί τους επόμενους μήνες στους ορεινούς όγκους 
θα κάνουν την πόλη μας ακόμα πιο πράσινη και ακόμα 
ομορφότερη, μία παρακαταθήκη που οφείλουμε να 
παραδώσουμε στις επόμενες γενιές».

Πράσινο παντού 
Εκτεταμένες φυτεύσεις εντός της πόλης

Στην οδό Καλύμνου τοποθετήθηκαν 255 πικροδάφνες 
ύψους 3 μέτρων
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Πολλά έχουν αλλάξει στο θεσμικό πλαίσιο που διέπει τις δημοτικές εκλογές από 
το 2019, όταν πραγματοποιήθηκε η τελευταία ανάδειξη αυτοδιοικητικών αρχών. Η 
κατάργηση του εκλογικού συστήματος της απλής αναλογικής για την ανάδειξη των 
μελών του Δημοτικού Συμβουλίου και η κατάργηση της χωριστής κάλπης για τα τοπι-
κά συμβούλια είναι οι σημαντικότερες αλλαγές της διαδικασίας στην οποία θα συμ-
μετάσχουν οι εκλογείς την Κυριακή 8 Οκτωβρίου. 

4+2 σταυροί
Το Δημοτικό Συμβούλιο Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης που θα προκύψει από τις εκλο-
γές του Οκτωβρίου θα αναλάβει τα καθήκοντά του την 1η Ιανουαρίου 2024. Βάσει 
των αλλαγών στο νομικό πλαίσιο αλλά και στα πληθυσμιακά δεδομένα του Δήμου 
Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, το νέο ανώτατο όργανο της πόλης θα έχει 35 αντί για 
33 έδρες μέχρι σήμερα. Προκειμένου να διασφαλιστεί η προ «Καλλικράτη» τοπική 
αντιπροσωπευτικότητα, ο ενιαίος Δήμος χωρίζεται σε τρεις εκλογικές περιφέρειες 
που ταυτίζονται με τους τρεις πρώην Δήμους, ώστε κάθε περιοχή να έχει αναλογική 
εκπροσώπηση. Με τα δεδομένα της τελευταίας απογραφής, στο νέο Δημοτικό Συμ-
βούλιο 21 έδρες καταλαμβάνουν σύμβουλοι από τη Βούλα, 11 έδρες σύμβουλοι από 
τη Βάρη και 3 έδρες σύμβουλοι από τη Βουλιαγμένη.  

Ωστόσο, σε αντίθεση με ό,τι γινόταν στις δημοτικές εκλογές του 2010, του 2014 και του 
2019, στις εκλογές του 2023 η σταυροδοσία ως προς τους υποψηφίους δημοτικούς 
συμβούλους είναι ενιαία για όλες τις εκλογικές περιφέρειες. Γεγονός που σημαίνει ότι 
κάθε εκλογέας από Βάρη, Βούλα ή Βουλιαγμένη μπορεί να σημειώσει κανέναν ή ως 
και 4 σταυρούς δίπλα από όποιον υποψήφιο επιθυμεί, ανεξαρτήτως της δημοτικής 
ενότητας προέλευσης του υποψηφίου. 

Στο ίδιο ψηφοδέλτιο θα αναγράφονται οι υποψήφιοι δημοτικοί σύμβουλοι και οι 
υποψήφιοι τοπικοί σύμβουλοι κάθε παράταξης, γεγονός που σημαίνει ότι κάθε παρά-
ταξη θα έχει διαφορετικό ψηφοδέλτιο σε καθεμία από τις 3 δημοτικές ενότητες. Κάθε 
ψηφοδέλτιο θα περιέχει στο πάνω μέρος την ενιαία λίστα των υποψήφιων δημοτικών 
συμβούλων (ίδια παντού) και στο κάτω μέρος τη λίστα των υποψηφίων τοπικών συμ-
βούλων (διαφορετική σε Βάρη, Βούλα και Βουλιαγμένη). Σημειωτέον, ότι βάσει των 
πληθυσμιακών δεδομένων τα Συμβούλια Δημοτικής Κοινότητας Βούλας και Βάρης 
θα αναδείξουν συνολικά από 11 μέλη το καθένα, ενώ το Συμβούλιο Δημοτικής Κοι-
νότητας Βουλιαγμένης θα αποτελείται από 5 μέλη. Και στις τρεις περιπτώσεις, κάθε 
εκλογέας μπορεί να εκφράσει την προτίμησή του με σταυρό σε 1 ή 2 υποψηφίους ή 
καθόλου. 

Το εκλογικό σώμα
Σε σχέση με την τελευταία δημοτική αναμέτρηση, το εκλογικό σώμα του δήμου Βάρης 
Βούλας Βουλιαγμένης έχει αυξηθεί κατά περίπου 3.400 άτομα. Σύμφωνα με την τελευ-
ταία αναθεώρηση των εκλογικών καταλόγων, στη Βάρη είναι εγγεγραμμένα 13.193 
άτομα, στη Βούλα 23.919 και στη Βουλιαγμένη 7.287, σχηματίζοντας ένα σύνολο 
44.399 πολιτών που έχουν εκλογικά δικαιώματα στον Δήμο. Περιττό να τονιστεί ότι 
εκλογικά δικαιώματα στον Δήμο έχουν όλοι οι εγγεγραμμένοι δημότες, ένα σύνολο 
προσώπων που δεν συμπίπτει με το σύνολο του απογεγραμμένου μόνιμου πληθυ-
σμού στον Δήμο, ειδικά εφόσον στα 3Β υπάρχουν χιλιάδες παραθεριστικές κατοικίες. 

Η συμμετοχή των πολιτών στις αυτοδιοικητικές εκλογές κυμαίνεται κατά κανόνα 
στα ίδια επίπεδα με τις εθνικές κάλπες. Τα στοιχεία που έχουμε για τις τρεις προη-
γούμενες δημοτικές εκλογικές αναμετρήσεις στον ενιαίο Δήμο είναι εξάλλου αρκετά 
ενδεικτικά: Το 2019 συμμετείχε το 62,3% των εγγεγραμμένων, το 2014 η συμμετοχή 
στον α’ γύρο ήταν 65,4% και το 2010 ήταν 65,1%.  

Νέος εκλογικός νόμος
Σύμφωνα με τον ισχύοντα αυτοδιοικητικό εκλογικό νόμο που ψηφίστηκε προ λίγων 
ετών, Δήμαρχος εκλέγεται από την πρώτη Κυριακή ο επικεφαλής του συνδυασμού 
που φτάσει κατά τον πρώτο γύρο το 43%, λαμβάνοντας «μπόνους» εδρών που του 
εξασφαλίζουν πλειοψηφία 3/5 στις έδρες του Δημοτικού Συμβουλίου. Αν όμως το 
ποσοστό του πρώτου ξεπεράσει το 60%, τότε οι έδρες κατανέμονται αναλογικά στους 
συνδυασμούς. Επίσης, για πρώτη φορά προβλέπεται και στην αυτοδιοίκηση ποσοστό 
ως ελάχιστο όριο επίδοσης για την είσοδο ενός συνδυασμού στο Δημοτικό Συμβού-
λιο. Το ποσοστό αυτό προσδιορίστηκε στο 3% του πρώτου γύρου. 

Στο επίπεδο των τριών κοινοτήτων, πρόεδρος του Συμβουλίου Δημοτικής Κοινότητας 
ορίζεται ο σύμβουλος του επιτυχόντος συνδυασμού του Δημάρχου που έλαβε τους 
περισσότερους σταυρούς προτίμησης μεταξύ των υποψηφίων του συνδυασμού του. 

Τέλος, η τελευταία νομοθεσία προβλέπει ότι η θητεία των νέων τοπικών αρχών θα 
είναι 5ετής και οι αυτοδιοικητικές εκλογές αποσυνδέονται οριστικά από τις εκλογές 
του ευρωπαϊκού κοινοβουλίου (όπως έγινε άπαξ το 2019). 

Αυτοδιοικητικές κάλπες
Οι κανόνες των εκλογών
Τι αλλάζει σε σχέση με το 2019

Κάθε εκλογέας από Βάρη, Βούλα ή 
Βουλιαγμένη μπορεί να σημειώσει 
κανέναν ή ως και 4 σταυρούς δίπλα 
από όποιον υποψήφιο επιθυμεί, 
ανεξαρτήτως της δημοτικής 
ενότητας προέλευσης του 
υποψηφίου

Από τις καινοτομίες του νέου εκλογικού συστήματος, το πλαφόν 3% που πρέπει 
να περάσει ένας συνδυασμός προκειμένου να έχει δικαίωμα εκπροσώπησης στο 
Δημοτικό Συμβούλιο
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υπ. Δημοτικός 
Σύμβουλος

Κοκολέτσος 
Γιώργος

Οι προτεραιότητές 
μου:

✔  επικοινωνία  
με τον πολίτη

✔  αμεσότητα  
στις λύσεις

✔  διαφύλαξη 
του 
περιβάλλοντος

Αδρεναλίνη, ταχύτητα, κόντρες και ένα ατελείωτο φλερτ 
με τον θάνατο συνθέτουν το σκηνικό στη λεωφόρο Αθη-
νών Σουνίου στο ύψος του «Riba’s» όταν οδηγοί συγκε-
ντρώνονται προκειμένου να διοργανώσουν αυτοσχέ-
διους αγώνες ταχύτητας. Το τελευταίο ραντεβού δόθηκε 
το βράδυ της Τετάρτης 30 Αυγούστου όταν περισσότερα 
από 600 άτομα βρέθηκαν στον περιβάλλοντα χώρο του 
Riba’s, συμμετέχοντας σε ένα παρανοϊκό σόου που το 
μενού περιελάμβανε κόντρες, σούζες, επικίνδυνους 
ελιγμούς με έπαθλο την αυτοϊκανοποίηση των «δια-
γωνιζομένων» ότι κατάφεραν κάτι σημαντικό. Οι οδη-
γοί και οι θεατές ήταν τόσο εκστασιασμένοι από τις 
κόντρες θανάτου που έφτασαν σε σημείο να κλείσουν 
την κυκλοφορία της λεωφόρου και να ανάψουν βεγγα-
λικά και καπνογόνα. 

Ο εκκωφαντικός θόρυβος από τις εξατμίσεις των πει-
ραγμένων οχημάτων, έφτανε σε όλες τις γειτονιές της 
Βάρκιζας, προκαλώντας τον εκνευρισμό των κατοίκων 
της πόλης. Έπειτα από αρκετή ώρα, έκαναν την εμφάνι-
ση τους τρεις κλούβες των ΜΑΤ οι οποίες στάθμευσαν 
στη Βασιλέως Κωνσταντίνου απέναντι από την Εθνική 
Τράπεζα, στην πλατεία της Βάρκιζας και η τρίτη κατευ-

θύνθηκε προς το σημείο που ήταν συγκεντρωμένο το 
πλήθος. Μόλις εμφανίστηκαν οι δυνάμεις της Αστυνο-
μίας, οι «ατρόμητοι ραλίστες» τράπηκαν σε φυγή προ-
κειμένου να αποφύγουν τις συνέπειες. 

Δύο μέρες αργότερα, δόθηκε εκ νέου ραντεβού από τους 
νεαρούς οδηγούς στο ίδιο σημείο αλλά τα σχέδιά τους 
χάλασαν εξαιτίας της παρουσίας δυνάμεων της ΕΛΑΣ από 
νωρίς το απόγευμα σε διάφορα σημεία της λεωφόρου 
Αθηνών - Σουνίου. Μάλιστα, η Διεύθυνση Τροχαίας Αττι-
κής πραγματοποίησε την ίδια μέρα εξειδικευμένους τρο-
χονομικούς ελέγχους με τα αποτελέσματα αυτών να είναι 
σοκαριστικά: Συγκεκριμένα, βεβαιώθηκαν 368 παραβά-
σεις του ΚΟΚ, για τις οποίες επιβλήθηκαν τα ανάλογα 
διοικητικά πρόστιμα, ενώ επιπλέον συνελήφθησαν 12 
άτομα για στέρηση άδειας ικανότητας οδήγησης. Παράλ-
ληλα, ακινητοποιήθηκαν και μεταφέρθηκαν 12 οχήματα, 
ενώ επιπλέον ανευρέθηκαν 2 κλεμμένα οχήματα.

Η ευθεία του Riba’s από την δεκαετία του ‘80 αποτελεί 
μια ευκαιρία για όσους αρέσκονται στην ταχύτητα και 
μάλιστα στην υπερβολική. Το τέρμα γκάζι είναι επικίνδυ-
νο και στα δύο ρεύματα κυκλοφορίας, μιας και τα χιλιό-

μετρα που μπορεί να μαζέψει ένας οδηγός είναι πολλά. 
Επιπλέον, οι χώροι στάθμευσης παίζουν τον ρόλο της 
κερκίδας με τους θεατές να παρακολουθούν από πολύ 
κοντά το «κορόνα-γράμματα» των οδηγών που δεν αψη-
φούν μόνο τα όρια ταχύτητας και τον ΚΟΚ αλλά και τους 
κανόνες της λογικής. Ο μοναδικός φορέας που μπορεί 
να δώσει ένα τέλος σε αυτά τα ραντεβού ταχύτητας είναι 
μόνο η Ελληνική Αστυνομία η οποία βρίσκεται σε ρόλο 
παρατηρητή από την δεκαετία του ’80. 

Βάρκιζα 
Τα ΜΑΤ διέλυσαν τις κόντρες 
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Τον έναν χρόνο λειτουργίας του,  
το σύστημα παρακολούθησης με drone 
έχει στείλει 12 προειδοποιήσεις για 
σοβαρές εστίες φωτιάς στην περιοχή 
πολλές άλλες για μικρότερα συμβάντα

Η 4η Ιουνίου του 2022 ήταν καθοριστική για τον Δήμαρχο Βάρης Βούλας Βουλιαγμέ-
νης, Γρηγόρη Κωνσταντέλλο. Πιθανότατα και για ολόκληρη τη χώρα. Η πυρκαγιά που 
ξεκίνησε από την Άνω Γλυφάδα και κατέκαψε 4.000 στρέμματα γης –η μεγαλύτερη σε 
καταστροφή στην περιοχή της Βούλας από το 1974– ήταν η σταγόνα που ξεχείλισε ο 
ποτήρι. Από την επομένη κιόλας, η δημοτική αρχή της πόλης ξεκίνησε τις απαιτούμε-
νες διαδικασίες για την αποκατάσταση των ζημιών, την αναδάσωση της περιοχής και 
την μακροχρόνια θωράκισή της από φαινόμενα διάβρωσης και πλημμύρας. Παράλλη-
λα, προώθησε τις διαδικασίες για την ενίσχυση της πολιτικής προστασίας του Δήμου 
και την αποτελεσματικότερη αντιμετώπιση έκτακτων ακραίων φυσικών φαινομένων. 
Ανάμεσα στις κινήσεις που έκανε ο κ. Κωνσταντέλλος, ήταν να εκμεταλλευθεί τη νέα 
τεχνολογία ρίχνοντας στη μάχη τα drones. 

Τον Ιούνιο του 2022 η Βούλα και η Βάρη βρέθηκαν αντιμέτωπες με ένα ακραίο φαι-
νόμενο, καθώς έπνεαν ισχυροί άνεμοι που τοπικά ξεπερνούσαν τα 8 μποφόρ, ενώ το 
ανάγλυφο του εδάφους δυσχέραινε τις επιχειρήσεις των πυροσβεστικών δυνάμεων 
και ειδικότερα των εναέριων μέσων. «Κυνηγούσαμε τη φωτιά. Οι φλόγες κινούνταν 
με απίστευτη ταχύτητα κι εμείς δεν μπορούσαμε να δούμε βασικά πράγματα στο 
έδαφος. Σκεφτήκαμε τότε ότι αυτό που λείπει είναι να έχουμε μια “ζωντανή” εικόνα 
της φωτιάς, να τη δούμε τη στιγμή που ξεκινά και να τη σταματήσουμε», δηλώνει ο 
κ. Κωνσταντέλλος. 

Σύμφωνα με εθελοντή δασοπυροσβέστη στον Δήμο Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, σε 
μία πυρκαγιά τα πρώτα λεπτά είναι τα πιο κρίσιμα. «Όταν εντοπίσεις τη φωτιά στην 
αρχή, μπορείς ευκολότερα να την σβήσεις. Όσο περνούν τα λεπτά, η δουλειά μας γίνε-
ται πολύ πιο δύσκολη. Το θετικό του νέου συστήματος είναι ότι δεν χάνουμε χρόνο 
μέχρι να ενημερωθεί το κέντρο και να υπάρξει η αναγκαία κινητοποίηση. Έχουμε την 
εικόνα απευθείας μέσω του drone και επειδή είμαστε ενταγμένοι στον σχεδιασμό της 
Πυροσβεστικής, μπορούμε μέσω του ασυρμάτου να ενημερώσουμε αυτομάτως πού 
υπάρχει φωτιά ή καπνός». 

Έτσι, η δημοτική αρχή ήρθε σε επικοινωνία με μία εταιρεία που δραστηριοποιείται 
στην παροχή υπηρεσιών των εφαρμογών που προσφέρουν τα Συστήματα Μη Επαν-
δρωμένων Αεροσκαφών. «Τότε γεννήθηκε το πρόγραμμα πυροπροστασίας. Δεν το 
ανακαλύψαμε. Το δημιουργήσαμε. Συζητώντας με τους ανθρώπους της εταιρείας 
είπαμε: “γιατί να μην υπάρχει κι αυτή η δυνατότητα;”. Ζητήσαμε λοιπόν από την 
εταιρεία να μας δώσει τη δυνατότητα εναέριας επίβλεψης της περιοχής, 24 ώρες το 
24ωρο, καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους, προκειμένου να διασφαλιστούν όλοι οι χώροι 
πρασίνου και οι δασώδεις εκτάσεις εντός και γύρω από την πόλη», δηλώνει ο κ. Κων-
σταντέλλος. 

Στις πυρκαγιές και στις πλημμύρες
Η αξία του νέου συστήματος επιβεβαιώθηκε το Σάββατο 26 Αυγούστου όταν στην 
ευρύτερη περιοχή της Βάρης, τα ξημερώματα, έπεσαν πάνω από 270 κεραυνοί μέσα 
σε μία ώρα (από τις 5.30 π.μ. έως τις 6.30 π.μ.), προκαλώντας φωτιές σε έξι σημεία. 
«Τα drones είδαν αμέσως τι είχε συμβεί και πού, και σε λιγότερα από 40 λεπτά είχαμε 
σβήσει έξι φωτιές σε δυσπρόσιτα σημεία», είπε. 

Το νέο σύστημα εγκαινιάστηκε στις 15 Ιουλίου 2022 και έκτοτε εφαρμόζεται κανονι-
κά, όχι μόνο για την πυροπροστασία της περιοχής: «Τα προβλήματα που αντιμετω-
πίζει μία πόλη είναι πολλά και καθημερινά. Τα drones μας βοήθησαν τον χειμώνα 

στα χιόνια, αλλά και στις πρόσφατες πλημμύρες. Η συμβολή τους ήταν καθοριστική. 
Εντοπίσαμε προβλήματα στο σύστημα της ΕΥΔΑΠ, καθώς και μπλοκαρισμένα οδικά 
σημεία που εμπόδιζαν την προσπέλαση των οχημάτων. Οι αρμόδιες υπηρεσίες ήξε-
ραν ακριβώς που πρέπει να πάνε και πήγαιναν στο σημείο με το κατάλληλο όχημα», 
εξηγούν στελέχη του Δήμου. 

Ο Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης έχει προμηθευτεί με τρία drones: το πρώτο 
πετάει όλο το 24ωρο πάνω από την περιοχή, το δεύτερο «ανεβαίνει» όταν το πρώτο 
είναι απασχολημένο και το τρίτο διαθέτει σύστημα ναυαγοσωστικής υποβοήθησης. 
«Το τρίτο drone βοηθά τη ναυαγοσωστική κάλυψη. Δηλαδή, αν κάποιος βρίσκεται 
μακριά από την ακτή και κινδυνεύει, το drone μπορεί να του πετάξει σωσίβιο και να 
τον σώσει μέχρι να φθάσει ο ναυαγοσώστης ή το λιμενικό. Το drone έχει τη δυνατό-
τητα να κάνει ελιγμούς, να προσεγγίσει το περιστατικό και να πετάξει έως και επτά 
σωσίβια. Ουσιαστικά βοηθά το έργο των ναυαγοσωστών και του λιμενικού σώματος», 
σημειώνουν. 

Πρόκειται για ένα σύστημα δυναμικό – εξελίσσεται διαρκώς. Μάλιστα, τον περασμέ-
νο χειμώνα χρησιμοποιήθηκε για την επιτήρηση των σχολείων της πόλης κατά τις 
νυχτερινές ώρες. «Πέταγε πάνω από σχολεία και αθλητικούς χώρους για τον εντοπι-
σμό τυχόν βανδαλισμών. Κατ’ αυτόν τον τρόπο απετράπησαν αρκετά περιστατικά», 
αναφέρουν. Τον έναν χρόνο λειτουργίας του, το σύστημα παρακολούθησης με drone 
έχει στείλει 12 προειδοποιήσεις για σοβαρές εστίες φωτιάς στην περιοχή και πολλές 
άλλες για μικρότερα συμβάντα. 

Αξίζει να αναφερθεί ότι ακολουθώντας τον Δήμο Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, σύστη-
μα πυρόσβεσης με drone απέκτησε η Κηφισιά με πρωτοβουλία των κατοίκων. Ακολού-
θησε ο Δήμος Διονύσου, ενώ ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, μετά τις φετινές 
καταστροφικές πυρκαγιές, ανακοίνωσε από το βήμα της Βουλής τον εφοδιασμό της 
Πολιτικής Προστασίας με 114 drones. 

Έλενα Φυντανίδου

Παντός καιρού εναέρια επιτήρηση της πόλης 
Το σύστημα που «εφευρέθηκε» στα 3Β έγινε πλέον εθνική πολιτική

«Δεν το ανακαλύψαμε. Το δημιουργήσαμε. Ζητήσαμε τη δυνατότητα εναέριας 
επίβλεψης της περιοχής, 24 ώρες το 24ωρο, καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους, 
προκειμένου να διασφαλιστούν όλοι οι χώροι πρασίνου και οι δασώδεις εκτάσεις 
εντός και γύρω από την πόλη», δηλώνει ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος. 
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Η δυσπιστία έναντι κάθε πρωτοποριακής ιδέας και η 
καχύποπτη απόρριψή της είναι χαρακτηριστικό μιας 
μερίδας πολιτών στον Δήμο Βάρης Βούλας Βουλιαγμέ-
νης που και στην περίπτωση του συστήματος εναέριας 
επιτήρησης βρήκε εκφραστές στο Δημοτικό Συμβούλιο 
αλλά και στο διαδικτυακό πεδίο έκφρασης του δημόσιου 
λόγου. Έχει ενδιαφέρον ότι τα πιο αρνητικά σχόλια για 
το μέτρο διατύπωσαν στο Δημοτικό Συμβούλιο, έγραψαν 
σε τοπικό έντυπο και ανήρτησαν στα μέσα κοινωνικής 
δικτύωσης άνθρωποι που στο σύνολό τους διεκδικούν 
την ψήφο των δημοτών στις προσεχείς εκλογές. 

Η πρώτη ένσταση που διατυπώθηκε εντόνως αφορούσε 
την εικαζόμενη παραβίαση προσωπικών δεδομένων από 
τις κάμερες των drone. Σχολίασε ένας εκ των συστημα-
τικών επικριτών του Γρηγόρη Κωνσταντέλλου που είναι 
υποψήφιος περιφερειακός σύμβουλος: «Κανείς δε ξεφεύ-
γει από το άγρυπνο μάτι του drone που μπορεί και να σε 
παρακολουθεί και να μαθαίνει πώς είναι εξωτερικά το 
σπίτι σου, αν διαθέτεις φύλαξη, σκύλο ή παγιδευμένα 
σημεία ή ποιος σε επισκέπτεται». Οι ρητές και τεχνικά 
τεκμηριωμένες απόψεις ότι δεν υπάρχει ούτε η βούληση 
ούτε η δυνατότητα να ανιχνεύονται, να αναλύονται και 
να αποθηκεύονται τέτοια δεδομένα δεν τους έπεισαν. 

«Τα σκυλιά έχουν τρελαθεί. Γαβγίζουν σαν παλαβά... 
Τόσο χαμηλά, ούτε να παρακολουθούσε κάποιον», έγρα-
ψε σε άλλο σημείο υποψήφια σήμερα σύμβουλος της 
Κλαίρης Σαραντάκου. Ένα άλλο σχόλιο του ίδιου πολι-
τικού κύκλου τον Νοέμβριο του 2022 συνέδεσε τα δημο-
τικά drone με τις υποκλοπές της ΕΥΠ: «Μετά τις παρακο-
λουθήσεις στην κεντρική πολιτική σκηνή, ήρθαν και οι 
παρακολουθήσεις στα 3Β. Οι παρακολουθήσεις πολιτών 
στα 3Β είναι αδιαμφισβήτητο γεγονός. Μια παράνομη 
πραγματικότητα που προέκυψε στο όνομα της πυρασφά-
λειας». Στο ίδιο μοτίβο κινήθηκε και η εφημερίδα Εβδό-
μη: «Τα drowns (σ.σ. με αυτή την ορθογραφία) που μπή-
καν στην καθημερινότητά μας, σαν “μεγάλος αδελφός” 
ή μεγάλο μάτι που μας παρακολουθεί σε 24ωρη βάση».

Και στο Δημοτικό Συμβούλιο
Αντιρρήσεις στο Δημοτικό Συμβούλιο εξέφρασε επι-
καλούμενους διάφορους τυπικούς λόγους ο Θάνος 
Ματόπουλος: «Η εταιρία αυτή δεν έχει ούτε στο κατα-
στατικό της ούτε στον ιστότοπο την άδεια για drone 
ούτε τη διαχείριση προσωπικών δεδομένων ούτε καν 
την άδεια για να παρέχει υπηρεσίες ασφαλείας όπως 
ορίζει η νομοθεσία», είπε μολονότι η αδειοδότηση που 
είχε εξασφαλιστεί ήταν στο ανώτατο επίπεδο. Ενώ το 

κλίμα καχυποψίας σχετικά με εικαζόμενες υποκλοπές 
μετέφερε στο Δημοτικό Συμβούλιο και ο Δημήτρης 
Δαβάκης: «Για ποιο λόγο εξακολουθεί να λειτουργεί 
το drone τώρα πλέον που δεν είναι αντιπυρική περίο-
δος; Μήπως υπάρχει άλλη σκοπιμότητα;», ρώτησε στο 
σώμα. «Αργά ή γρήγορα θα αποκαλυφθεί η παρανομία 
των drones και θα επέμβει εισαγγελέας», σχολίασε με 
έκδηλη βεβαιότητα στέλεχος της παράταξης Σαραντά-
κου. Ενώ σε ανάλογο τόνο άλλος σχολιαστής έκανε και 
σχετική «αποκάλυψη»: «Ένα πουλάκι με ενημέρωσε ότι 
το drone προσγειώθηκε για πάντα μετά από σχετικές 
καταγγελίες δημοτών». 

Ο ...πόλεμος των drone εκ των έσω
Πώς η τοπική αντιπολίτευση καταδίκασε ένα σωτήριο μέσο
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H πόλη
άντεξε
την πρωτοφανή
καταιγίδα

Κακοκαιρία Daniel 

Στο «μάτι» της καταιγίδας βρέθηκε ο Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης καθώς 
σύμφωνα με την διεθνή μετεωρολογική ιστοσελίδα weatherbug.com, το βράδυ της 
6ης Σεπτεμβρίου από τις 10 μ.μ. έως τα ξημερώματα ένα οργανωμένο μέτωπο πολύ 
ισχυρών καταιγίδων «εγκλωβίστηκε» πάνω από την περιοχή της Βάρης, Βούλας και 
Βουλιαγμένης με αποτέλεσμα η πόλη να δεχτεί 102,2 χιλιοστά βροχόπτωσης, όταν 
τα τελευταία πέντε χρόνια η περιοχή δέχεται κατά μέσο όρο 235 
χιλιοστά βροχόπτωσης ετησίως. Παρά το γεγονός πως το αρμόδιο 
Υπουργείο Κλιματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας αλλά και οι 
μετεωρολόγοι, προέβλεπαν ήπια φαινόμενα στα νότια προάστια, ο 
Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης έθεσε σε επιφυλακή το σύνολο 
του δημοτικού μηχανισμού και επιθεώρησε το δίκτυο των φρεατίων 
της πόλης καθώς και τα ρέματα. Καθ’ όλη τη διάρκεια της καταιγίδας, 
ο μηχανισμός Πολιτικής Προστασίας του Δήμου, υπό το συντονισμό 
του Δημάρχου βρισκόταν επί ποδός για την αντιμετώπιση πιθανών 
προβλημάτων στην πόλη. Με υπεράνθρωπες προσπάθειες διατηρή-
θηκε προσπελάσιμο το οδικό δίκτυο της πόλης, τα φρεάτια καθαριζό-
ταν συνεχώς, τα μηχανήματα έργου απομάκρυναν αντικείμενα, φερτά 
υλικά και εμπόδια από τους οδικούς άξονες με επίκεντρο τις οδούς 
Πειραιώς, Δερβενακίων και Δραγατσανίου στη Βούλα και την περιοχή 
του Κόρμπι στη Βάρη, αλλά και σε όλα τα σημεία που κρίθηκε ανα-
γκαίο. Αξίζει να σημειωθεί ότι στις περιοχές που έχουν ολοκληρωθεί 
τα τελευταία χρόνια σημαντικά υδραυλικά έργα όπως η Βουλιαγμέ-
νη, το ορεινό Πανόραμα και τα Δικηγορικά της Βούλας αλλά και η 
περιοχή παραπλεύρως της Βασιλέως Κωνσταντίνου στη Βάρη, παρά 
τη σφοδρότητα της βροχόπτωσης, δεν παρατηρήθηκαν πλημμυρικά 
φαινόμενα. 

«Για ακόμα μία φορά ο μηχανισμός του Δήμου μας έπραξε τον καθήκον του και αντι-
μετώπισε αποτελεσματικά τα προβλήματα που προκάλεσε η σφοδρή κακοκαιρία της 
6ης Σεπτεμβρίου. Οφείλω για ακόμα μία φορά να ευχαριστήσω τους εργαζόμενους 
του Δήμου και τους εθελοντές που με αυτοθυσία ήταν επί ποδός καθ’ όλη τη διάρκεια 
του φαινομένου και ανταπεξήλθαν αποτελεσματικά στις απαιτήσεις που παρουσι-
άστηκαν.Η πόλη μας έχει αποδείξει επανειλημμένα πως διαθέτει την απαιτούμενη 
θωράκιση σε υποδομές οι οποίες χρόνο με το χρόνο ενισχύονται αλλά και έμψυχο 
δυναμικό με αποτέλεσμα να ανταποκρίνεται αποτελεσματικά στην προστασία της 
ανθρώπινης ζωής και της περιουσίας των συμπολιτών μας σε όλα τα ακραία φυσικά 
φαινόμενα των οποίων έχει αυξηθεί δραματικά η συχνότητα και η σφοδρότητα τα 
τελευταία χρόνια», τόνισε ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος.

Κακοήθης κριτική
Την ώρα που ο δημοτικός μηχανισμός αντιμετώπιζε με υπερπροσπάθεια το φαινόμε-
νο, μικρή μερίδα πολιτών αναλώθηκε στη λήψη φωτογραφιών και βίντεο προκειμέ-
νου να κάνουν τη δική τους πολιτική «τυμβωρυχία» στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης 
και να προσπαθήσουν να χτίσουν το δικό τους προεκλογικό αφήγημα, επενδύοντας 
στη δυσφήμιση της πόλης και στις ελάχιστες ζημιές που προκλήθηκαν στην περιοχή 
του Δήμου Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης. Ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος δεν άφησε ασχο-
λίαστες τις ρηχές τοποθετήσεις συγκεκριμένων προσώπων που έχουν άμεση σχέση 
με νεοπαγή δημοτική παράταξη και ανέφερε τα εξής: «Τους καλώ να σταματήσουν να 
επενδύουν στην καταστροφολογία και να πολιτευτούν με θέσεις και επιχειρήματα 

που εν τέλει θα συμβάλουν στην αναβάθμιση της πολιτικής 
μας ζωής. Σε κάθε περίπτωση, αν δεν μπορούν να το κάνουν, 
ας προσπαθήσουν να κρύβουν την έκδηλη χαρά τους κάθε 
φορά που συμβαίνει κάτι αρνητικό στην πόλη μας γιατί προ-
καλούν το κοινό αίσθημα». 
Ο αγώνας που έδωσαν οι εργαζόμενοι της Πολιτικής Προ-
στασίας Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, οι εθελοντικές ομάδες 
και οι αρμόδιες υπηρεσίες του Δήμου προκειμένου η πόλη 
να αντέξει στη μανία της φύσης, βρήκε θετική ανταπόκριση 
από το σύνολο των κατοίκων της πόλης, οι οποίοι μέσα από 
τις πλατφόρμες κοινωνικής δικτύωσης εξέφρασαν την ικανο-
ποίησή τους προς τον Δήμο για την άμεση αντιμετώπιση του 
φαινομένου. Χαρακτηριστικό είναι το μήνυμα της Γεωργίας 
Α., κατοίκου της πόλης: «Συγχαρητήρια στο Δήμαρχο μας κ. 
Γρηγόρη Κωνσταντέλλο και στον αντιδήμαρχο Πολίτικης 
Προστασίας και Τεχνικών Υπηρεσιών κ. Βάση για την ετοι-
μότητα του Δήμου μας προς την αντιμετώπιση της τρομερής 
κακοκαιρίας. Ο Δήμος μας, παρότι δέχθηκε μεγάλες ποσότη-
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τες νερού, με τα έγκαιρα έργα που έχουν γίνει καθώς και την ετοιμότητα του Δημάρ-
χου μας και του αρμόδιου αντιδημάρχου μας, είχαμε τα λιγότερα προβλήματα, από 
ποτέ. Συγχαρητήρια και πάλι».

Χορήγηση οικονομικής ενίσχυσης
Από την επόμενη μέρα της καταιγίδας, ο Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης έτρε-
ξε τις διαδικασίες με φόντο την επούλωση των ζημιών που υπέστησαν περιουσίες 
πολιτών από τα πλημμυρικά φαινόμενα. Οι ζημιές που άφησε πίσω της η κακοκαιρία 
Daniel εντοπίζονται σε έντεκα υπόγειους ιδιωτικούς χώρους στάθμευσης (γκαράζ) 
σε περιοχές του Ασυρμάτου στη Βάρκιζα και στο Κόρμπι Βάρης. Στο πλαίσιο αυτό, ο 
Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης ξεκίνησε τη διαδικασία κατάθεσης αιτήσεων των 
πολιτών που επλήγησαν από την κακοκαιρία Daniel στις 6 Σεπτεμβρίου 2023, και είναι 
δικαιούχοι οικονομικής ενίσχυσης όπως τροποποιήθηκε και ισχύει. 
Η οικονομική αποζημίωση αφορά σε ένα πρώτο επίπεδο την κάλυψη των πρώτων 
βιοτικών αναγκών: Πρόκειται για εφάπαξ χορήγηση επιδόματος ποσού εξακοσίων 
ευρώ για την αντιμετώπιση των πρώτων βιοτικών αναγκών σε πολίτες των οποίων 
η κύρια κατοικία έχει πληγεί από την πλημμύρα, δεν είναι δυνατή η διαμονή τους σε 
αυτήν και έχουν περιέλθει σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης. Το επίδομα αυτό αποσκο-
πεί στην κάλυψη των πρώτων στοιχειωδών αναγκών όπως η προσωρινή διαμονή, η 
διατροφή και ο ρουχισμός. Για την αντιμετώπιση απλών επισκευαστικών εργασιών 
και την αντικατάσταση οικοσκευής εγκρίθηκε η εφάπαξ χορήγηση οικονομικής ενί-
σχυσης με τη μορφή επιδόματος ποσού μέχρι έξι χιλιάδων ευρώ κατ’ ανώτατο όριο 
στους πληγέντες φυσικών καταστροφών. Σε περίπτωση δευτερεύουσας κατοικίας, το 
ποσό μειώνεται κατά 50%. Το επίδομα αυτό χορηγείται για την αντικατάσταση πραγ-
μάτων και ηλεκτρικών συσκευών που καλύπτουν στοιχειώδεις ανάγκες και για απλές 
επισκευαστικές εργασίες που καθιστούν την κατοικία λειτουργική και δεν απαιτούν 
άδεια επισκευής ή έγκριση εργασιών μικρής κλίμακας. Τέλος, προβλέπεται χορήγηση 

επιδόματος στα άτομα που υπέστησαν μόνιμη σωματική βλάβη με ποσοστό αναπη-
ρίας 67% και άνω (χορηγείται εφάπαξ επίδομα ποσού τεσσάρων χιλιάδων και πεντα-
κοσίων ευρώ στα άτομα που, λόγω τραυματισμού τους, υπέστησαν μόνιμη σωματική 
βλάβη, με ποσοστό αναπηρίας 67% και άνω).
Η κατάθεση της σχετικής αίτησης θα γίνεται στην Κοινωνική Υπηρεσία του Δήμου 
για ένα διάστημα 45 ημερών από την ημερομηνία της πλημμύρας, στην οδό Ζεφύρου 
2 στη Βούλα από τις 11:30 π.μ.- 3 μ.μ. Για περισσότερες πληροφορίες μπορείτε να 
καλείτε στα τηλέφωνα 2132019921 και 2132019934. 

Σταθερές
αρχές & αξίες...

Γεωργουλόπουλος
Διονύσιος

Πρόεδρος
Δημοτικού Συμβουλίου

Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης

Πρόεδρος Δημοτικής
επιτροπής Διαβούλευσης

τ. Αναπληρωτής Δήμαρχος

τ. Αντιδήμαρχος 
Διοίκησης και Οικονομικών

κ.λπ.

ΥΠΟΨΗΦΙΟΣ 
ΔΗΜΟΤΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ

Κεντρική ομιλία την
Παρασκευή 29/9, 19.00
στο "Εν Πλω" της
Βουλιαγμένης

6972 001638
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Υπερβαίνουν τις 100 οι μεγάλες παρεμβάσεις που κατά την περί-
οδο 2014-2023 είχαν ως επίκεντρο τη δημοτική ενότητα Βούλας, 
εκσυγχρονίζοντας υποδομές, ομορφαίνοντας με φυτεύσεις το 
τοπίο και διευκολύνοντας την καθημερινότητα χιλιάδων πολι-
τών. Για το σκοπό αυτό κινητοποιήθηκαν και ενεργοποιούνται 
διαρκώς πόροι ύψους 33,8 εκατομμυρίων ευρώ, όπως αναλύο-
νται διεξοδικά στην έρευνα του «Δημοσιογράφου», τόσο από το 
δημοτικό ταμείο, όσο και από δημόσιες, κοινοτικές και ιδιωτικές 
πηγές. Ένα ασταμάτητο έργο σε κάθε γειτονιά, από τα Πηγαδά-
κια ως το Ασκληπιείο και από την παραλία ως Πανόραμα για μια 
σύγχρονη «κηπούπολη, ένα ζηλευτό προάστιο κατοικίας σε όλη 
την Αττική.

15 πλατείες, 29 παιδικές χαρές 
Σε πρώτη προτεραιότητα από τη δημοτική διοίκηση Κωνστα-
ντέλλου τέθηκε από την πρώτη στιγμή η ανάταξη των κοινόχρη-
στων χώρων και των σημείων συνάθροισης, όπως οι πλατείες 
και οι παιδικές χαρές, η πληθώρα των οποίων χαρακτηρίζουν τη 
Βούλα. Στην κεντρική πλατεία Ιμίων το 2015 ξεκίνησαν σημαντι-
κές φυτεύσεις δέντρων, άλλαξε το σιντριβάνι του 1996, τοποθε-
τήθηκε ένα σύγχρονο γλυπτό και έγιναν οι πρώτες παρεμβάσεις 
που συμβάδισαν με την κατακόρυφη αύξηση της επισκεψιμότη-
τας του χώρου. Ήδη έχει δρομολογηθεί (με εγκεκριμένες μελέτες 
και χρηματοδότηση και έτοιμο ανάδοχο) η πλήρης ανάπλαση 
της πλατείας ώστε να πάψει να αποτελεί «λεωφόρο» και να γίνει 
ένας σύγχρονος πεζόδρομος. Τα έργα ανάπλασης ξεκίνησαν από 
τους κοινόχρηστους χώρους στην αρχή της Βασιλέως Παύλου. Η 
ανακατασκευή του κέντρου της πόλης, με τη δημιουργία ποδηλα-
τόδρομου και την κατάργηση του ασφαλτικού υλικού, τη διαπλά-
τυνση των πεζοδρομίων και τις εκτεταμένες φυτεύσεις, θα σημα-
τοδοτήσουν μια νέα εποχή στη Βούλα. Το κομμάτι της Βασιλέως 
Παύλου θα απορροφήσει πόρους 5 εκ. ευρώ, ενώ η επέκταση του 
πεζόδρομου και ποδηλατόδρομου προς το Καβούρι (οδός Ακτής, 
στη Βούλα) είναι έργο 1 εκατ. ευρώ. 

Παράλληλα, δύο νέες πλατείες κατασκευάζονται από την αρχή, η 
πλατεία Ριμινίτου Χριστοδούλου στο Πανόραμα και η πλατεία στα 
Πηγαδάκια που θα ονομαστεί «Φώφης Γεννηματά». Ένα πιο αθό-
ρυβο έργο ομορφαίνει τα μικρά σημεία των γειτονιών στα οποία η 
ρυμοτομία της Βούλας έδωσε μικρούς κυκλικούς κόμβους (όπως η 
πλατεία Ρόδων) όπου η ριζική αναφύτευση έχει δώσει μια εξαιρε-
τική εικόνα. Παράλληλα, ήδη εγκρίθηκαν πιστώσεις 2,7 εκατ. ευρώ 
για την ανάπλαση του πάρκου Εθνικής Αντίστασης στο κέντρο της 
Βούλας, του μεγάλου πράσινου σημείου κάτω και πάνω από τον 
Άγιο Ιωάννη που βρίσκεται στο στάδιο της δημοπράτησης. Η μεγά-
λη βέβαια επένδυση και ένα από τα σημαντικά επιτεύγματα της 
διοίκησης Κωνσταντέλλου ήταν η ανακατασκευή και πιστοποίηση 

των 20 παιδικών χαρών της Βούλας (και άλλων επιπλέον 9 παιδι-
κών χαρών στα προαύλια νηπιαγωγείων και παιδικών σταθμών) 
με σύγχρονα όργανα και υλικά ασφαλείας που αναβάθμισαν το 
καθημερινό παιχνίδι χιλιάδων παιδιών. Εμβληματικές είναι οι 
παρεμβάσεις στην παιδική χαρά του «Νότος» στην παραλία της 
Βούλας, όπου η νέα παιδική χαρά συνδυάζεται με έργα ενίσχυσης 
του πρασίνου που δημιούργησε μια εξαιρετική εικόνα. 

Αναβάθμιση υποδομών
Έργα κορυφαίας σημασίας για τις πλέον σημαντικές υποδομές 
της πόλης σημάδεψαν επίσης τις δύο δημοτικές περιόδους από 
το 2014. Η ανακατασκευή του δημοτικού κοιμητηρίου και η δημι-
ουργία νόμιμου αναψυκτηρίου, τα μεγάλα αντιπλημμυρικά έργα 
στο Πανόραμα (κόστους 3,4 εκατομμυρίων ευρώ), η δημιουργία 
πολιτιστικού κέντρου στο «κόκκινο κτήριο» της Βασιλέως Παύ-
λου (ολοκληρώθηκαν ήδη οι εκτεταμένες εργασίες αντισεισμι-
κής θωράκισης και ξεκινά τώρα η διαμόρφωση των εσωτερικών 
χώρων), η ολοκλήρωση των δικαστικών και διοικητικών εκκρε-
μοτήτων για τη δημιουργία του Διαμαντοπούλειου Γηροκομείου 
Βούλας συγκαταλέγονται σε παρεμβάσεις του Δήμου που δεί-
χνουν τη μεγάλη εμβέλεια των αρμοδιοτήτων που μπορεί να έχει 
μια δημοτική διοίκηση με ισχυρή βούληση να αλλάξει τα πάντα.

Αναγέννηση του Αθλητικού Κέντρου
Η περίοδος από το 2014 σημαδεύτηκε επίσης από την αναγέν-
νηση του Αθλητικού Κέντρου της Βούλας. Οι υποδομές όπου 
αθλούνται χιλιάδες παιδιά και ενήλικοι μέσω των σωματείων 
της πόλης ήταν ξεπερασμένες και στα λειτουργικά τους όρια. Η 
ολική ανακατασκευή τους, με νέα γήπεδα ποδοσφαίρου (μικρό 
και μεγάλο), η κατασκευή σύγχρονων αποδυτηρίων, γυμναστη-
ρίου και γραφείων, η επίστρωση των ανοιχτών γηπέδων με νέα 
σύγχρονα δάπεδα, η πολυαναμενόμενη στέγαση με «μπαλόνι» 
του ανοιχτού γηπέδου μπάσκετ που απέκτησε και παρκέ, τα νέα 
συστήματα κλιματισμού, η ανακαίνιση στο δάπεδο (taraflex) του 
γηπέδου βόλεϊ, οι φωτισμοί και η νέα περίφραξη συγκροτούν ένα 
μεγάλο σύνολο σημαντικών επενδύσεων που εκσυγχρόνισαν την 
αθλητική εμπειρία της πόλης. Παράλληλα, τα διάσπαρτα μικρά 
γήπεδα μπάσκετ γειτονιάς, αυτές οι μικρές κυψέλες αθλητισμού 
για όλους, επίσης επισκευάστηκαν απέκτησαν νέα δάπεδα και 
όργανα για καθημερινή χρήση.

Για τον ασφαλή άλλωστε προαυλισμό και αθλητικό παιχνίδι 
των μαθητών της πόλης αφιερώθηκαν σημαντικοί πόροι που 
κατευθύνθηκαν στα σχολεία. Οι αυλές των 4 δημοτικών, των δύο 
γυμνασίων και των δύο λυκείων της Βούλας, ξαναστρώθηκαν με 
σύγχρονα και ασφαλή υλικά. Στον δε τομέα της σχολικής στέγης, 
η διοίκηση Κωνσταντέλλου έδωσε λύση στο οξύ τις χρονιές 2012-
2013 πρόβλημα στέγασης του 6ου νηπιαγωγείου Βούλας, ενώ 
μελέτησε, εξασφάλισε χρηματοδότηση και δρομολόγησε πρό-
σφατα τη δημιουργία ενός νέου βιοκλιματικού παιδικού σταθ-
μού. Με τη νέα αυτή δομή κανένα βρέφος κατοίκου της Βούλας 
δεν θα μένει εκτός δημοτικού βρεφονηπιακού σταθμού. 

Αναβίωση των παραλιών
Ένα έργο ευρύτερης εμβέλειας που δεν κόστισε χρήματα στον 
Δήμο, αντιθέτως αναμένεται να φέρει σημαντικούς πόρους 
στο ταμείο ήταν η πολιτική πρωτοβουλία Κωνσταντέλλου για 
την ανάληψη της διαχείρισης από τον Δήμο των δύο κλειστών 
εδώ και χρόνια τουριστικών ακινήτων της Βούλας, του πρώην 
κάμπινγκ και της Β’ πλαζ. Μια πολύ σύνθετη και δύσκολη πολιτι-
κή πρωτοβουλία που ξεκίνησε σε επίπεδο διακηρύξεων το 2015 
και ολοκληρώνεται τεχνικά αυτό το διάστημα με την εκκίνηση 
των έργων ανάπλασης (που προχωρούν στο κάμπινγκ και ανα-
μένεται να ξεκινήσουν το φθινόπωρο στη Β’ πλαζ). Τα δύο αυτά 
διαμάντια του ελληνικού τουρισμού παρέμειναν από το Δημόσιο 

Η Βούλα αλλάζει 
με έργα παντού

Βελτίωση της ποιότητας ζωής 
με παρεμβάσεις 34 εκατ. €  
το στίγμα της δημοτικής  
θητείας 2014-2023

Πολιτεία - Κέντρο
• Ανάπλαση πλατείας Ιμίων
•  Ανάπλαση πλατείας Σοφ. Βενιζέλου 

& Τζάιδα
•  Ανάπλαση πάρκου Ηρώων 

Πολυτεχνείου
• Ανάπλαση πλατείας Νυμφών
•  Ανάπλαση πλατείας Δημοκρατίας
• Ανάπλαση πλατείας Ρόδων
•  Ανάπλαση πλατείας Αλαμάνας &  

Λ. Κατσώνη
• Ανάπλαση πλατείας Υγείας
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς  

πλ. Σοφ. Βενιζέλου
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 

Ιπποκράτους
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 

«Notos»
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 

πλ. Ηρώων Πολυτεχνείου (νηπίων  
 και παίδων)

•  Ανακατασκευή scate πλ. Ηρώων 
Πολυτεχνείου

•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς  
Αγίου Ιωάννη

•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 
1ου Νηπιαγωγείου

•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 6ου 
Νηπιαγωγείου

•  Ανάπλαση αυλής 6ου Νηπιαγωγείου
•  Ανάπλαση αυλής 1ου Δημοτικού
•  Ανάπλαση αυλής 1ου Γυμνασίου
•  Ανάπλαση αυλής 1ου Λυκείου
•  Κατασκευή αναβατορίου 1ο Γυμνάσιο
•  Ανακατασκευή «κόκκινου κτηρίου» 

Βασ. Παύλου
•  Ανακαίνιση Πνευματικής Εστίας 

Βούλας
•  Ανακαίνιση κτηρίου Κοινωνικής 

Υπηρεσίας
•  Επισκευές Αίθουσας «Ιωνία» 

(κατασκευές και κλιματισμός)
•  Ανακαίνιση κτηρίου ΚΑΠΗ
•  Νέος μεγάλος χλοοτάπητας 

Αθλητικού Κέντρου Βούλας
•  Νέος μικρός χλοοτάπητας Αθλητικού 

Κέντρου Βούλας
•  Κατασκευή αποδυτηρίων Αθλητικού 

Κέντρου Βούλας
•  Νέα όργανα γυμναστικής Αθλητικού 

Κέντρου Βούλας
•  Ανακατασκευή δαπέδων στα ανοιχτά 

γήπεδα Αθλητικού Κέντρου Βούλας
•  Στέγαση και δημιουργία παρκέ 

ανοιχτού γηπέδου Αθλητικού 
Κέντρου Βούλας

•  Νέος κλιματισμός γηπέδου  
«Γ. Γεννηματάς»

• Νέο δάπεδο γηπέδου βόλεϊ
•  Νέος φωτισμός Αθλητικού Κέντρου 

Βούλας
•  Περίφραξη Αθλητικού Κέντρου 

Βούλας
•  Υπαίθρια όργανα γυμνασικής  

(Άγιος Ιωάννης, Βασ. Παύλου)
•  Κυκλοφοριακές παρεμβάσεις
•  Διαμόρφωση ακτής Δημαρχείου
•  Έργα αντιστήριξης ακτής Δημαρχείου
•  Ανακατασκευή Β’ πλαζ Βούλας  

(σε εξέλιξη)
•  Aνάπλαση κοινόχρηστων χώρων  

Βασ. Παύλου
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επί δεκαετίες παρατημένα στο έλεος της φθοράς και των κατα-
ληψιών, αναδύοντας παρακμή και εγκατάλειψη. Η αναβίωση 
των ακτών αυτών αποτελεί σημαντική παρακαταθήκη για το 
μέλλον της Βούλας και του Δήμου, όχι απλώς διότι η δημοτι-
κή αρχή πέτυχε μια μακροχρόνια παραχώρηση της έκτασης, 
αλλά και διότι για πρώτη φορά κατοχύρωσε τα δικαιώματα 
των δημοτών εντός των κλειστών ακτών - και συγκεκριμένα 
την εγγυημένη δωρεάν είσοδό τους, ανεξάρτητα από τη δημο-
τική ενότητα προέλευσης. Περαιτέρω, οι δύο αυτές επενδύ-
σεις απαίτησαν ιδιωτικά κεφάλαια ύψους 32 εκατομμυρίων 
ευρώ για την αναγέννηση των υποδομών. Από τη μίσθωση 
των παραλιών, ο Δήμος θα αποκομίζει τελικά σημαντικά 
οφέλη (υπολογίζονται σε περίπου 800.000 ευρώ τον χρόνο) 
πόροι οι οποίοι θα επενδύονται προς όφελος όλων. 

Νέοι κοινόχρηστοι χώροι
Ιστορικής σημασίας όμως για τη Βούλα αποδείχθηκε η 
δύσκολη διαπραγμάτευση που έκανε η δημοτική αρχή και ο 
Γρηγόρης Κωνσταντέλλος με την επενδυτική σύμπραξη του 
λεγόμενου «project Voula», το οποίο αγόρασε από το Μου-
σείο Μπενάκη τα αδόμητα οικόπεδα της έκτασης Κόνιαρη, 
στη συνοικία Εξοχή. Ο Δήμος, παρόλο που η επένδυση είχε 
την αμέριστη στήριξη της κυβέρνησης η οποία αδειοδότησε 
εξαρχής και πλήρως όλα τα αρχικά σχέδια, κατόρθωσε κάτι 
που αρχικά φαινόταν αδύνατο. Εξασφάλισε την παραχώρηση 
από τους επενδυτές συνολικά 11,5 στεμμάτων στην περιοχή, 
τα οποία θα χρησιμοποιηθούν για τη δημιουργία ελεύθερων 
χώρων αστικού πρασίνου και δημοτικών αθλητικών εγκατα-
στάσεων. Με τον τρόπο αυτό έμπρακτα μειώθηκε η δόμηση 
που πρόκειται να πραγματοποιηθεί, ενώ παράλληλα οι εκτά-
σεις που απελευθερώθηκαν έγιναν κοινόχρηστες. Χωρίς να 
καταβάλει ούτε ένα ευρώ, ο Δήμος απέκτησε με την πολιτική 
βούληση και πυγμή του Δημάρχου νέα γη σε ένα από τα πιο 
ακριβά προάστια της χώρας. 

Δρόμοι και πεζοδρόμια
Εκτός από τα μεγαλόπνοα και μακροπρόθεσμα σχέδια, η 
καθημερινότητα στην πόλη αποτέλεσε ένα διαρκές πεδίο 
συγκέντρωσης πόρων και δυνάμεων της δημοτικής αρχής. Η 
ανακατασκευή των πεζοδρομίων και η επίστρωση των οδών 
με νέο ασφαλτικό υλικό δεν σταμάτησε ποτέ, με διαρκείς 
εργολαβίες να καταναλώνουν πόρους. Το εκτεταμένο οδικό 
δίκτυο επέβαλε την ιεράρχηση των προτεραιοτήτων, ανάλογα 
με την παλαιότητα των υποδομών και τη σπουδαιότητα των 
σημείων. 

Μόνο στους δρόμους της Βούλας, κατά την περίοδο 2014-2023 
στρώθηκαν 148.000 τ.μ. άσφαλτος, ενώ μια νέα μεγάλη εργο-
λαβία 1,5 εκατομμυρίου ξεκινά. Η επιφάνεια που έχει καλυ-
φθεί από αυτό το πρόγραμμα οδοποιίας αντιστοιχεί σε 35 
δρόμους μήκους και πλάτους ίδιου της οδού Αγίου Ιωάννου 
από την πλατεία της Βούλας ως τη λεωφόρο Βουλιαγμένης. Τα 
πεζοδρόμια που ανακατασκευάστηκαν στη Βούλα υπολογίζο-
νται σε 13.500 τετραγωνικά. Η επιφάνεια αυτή αντιστοιχεί 7 
φορές στα διπλά πεζοδρόμια της οδού Αγίου Ιωάννου.

Σημαντικές παρεμβάσεις για την ασφάλεια των μετακινήσεων 
και των πεζών αποτέλεσαν και οι κυκλοφοριακές ρυθμίσεις 
που προέκυψαν μετά από την μεγάλη και ενιαία κυκλοφορι-
ακή μελέτη της πόλης. Ιδιαίτερη αναφορά αξίζει στο μεγάλο 
έργο ανακατασκευής των οδικών κόμβων της οδού Προόδου, 
όπου στεγάζονται τρία σχολεία (2ο Γυμνάσιο, 2ο Λύκειο, 
3ο Νηπιαγωγείο) και ρύθμισε με νέες ασφαλείς προδιαγρα-
φές την κίνηση των οχημάτων σε ένα από τα πιο ευαίσθητα 
σημεία της Βούλας. 

Το δημοτικό έργο στη Βούλα 
ανά κατηγορία (2014-2023)

Ιδιωτικές επενδύσεις στις ακτές

Ευρυάλη
•  Ανάπλαση πλατείας 28ης Οκτωβρίου
•  Ανάπλαση πλατείας Ελευθερίας
•  Ανάπλαση πλατείας Πλαπούτα
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 

Ελευθερίας
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς  

πλ. 28ης Οκτωβρίου
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 

Σολωμού
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 2ου 

Νηπιαγωγείου
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς  

παραρτήματος 2ου Βούλας
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς 

παιδικού σταθμού Πανός
•  Ανάπλαση αυλής 2ου Δημοτικού
•  Ανακαίνιση Στέγης Υπερηλίκων 

Βούλας
•  Εκκίνηση «Διαμαντοπούλειου» 

Γηροκομείου
• Υπαίθρια όργανα γυμναστικής
• Κυκλοφοριακές παρεμβάσεις
•  Ανακατασκευή κάμπινγκ Βούλας 

(σε εξέλιξη)
•  Ανάπλαση κοινόχρηστου χώρου 

Ασκληπειού και Γαληνού
• Ποδηλατόδρομος Πρ. Πέτρου

Εξοχή - Πηγαδάκια
•  Ανάπλαση πλατείας Φώφης Γεννηματά (σε εξέλιξη)
• Ανάπλαση πλατείας Μουσών (σε εξέλιξη)
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς Μουσών
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς Κολοκοτρώνη
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς 4ου Νηπιαγωγείου
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς 5ου Νηπιαγωγείου
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς παιδικού σταθμού Ηρακλειδών
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς πλ. Σιδηροβιομηχάνων
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς πλ. Φώφης Γεννηματά 

(σε εξέλιξη)
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς πλ. Αυτοκινητιστών
• Ανάπλαση αυλής 4ου Δημοτικού
• Κατασκευή νέου παιδικού σταθμού (σε εξέλιξη)
• Ανακατασκευή γηπέδου μπάσκετ Αρκαδίου
• Ανακατασκευή γηπέδου μπάσκετ Νικηταρά
• Ανακατασκευή γηπέδου μπάσκετ Νεμέας
• Κυκλοφοριακές παρεμβάσεις
•  Ανάπλαση κοινόχρηστου χώρου Δραγατσανίου & Παπανικολή 

(σε εξέλιξη)
• Ανάπλαση διαζώματος λεωφ. Καλύμνου και παράδρομοι
• Εξασφάλιση κοινόχρηστων χώρων από επένδυση Ηines

Πανόραμα - Δικηγορικά
•  Ανάπλαση πλατείας Κρόνου (σε εξέλιξη)
• Ανάπλαση πλατείας Ριμινίτου Χριστοδούλου
•  Ανακατασκευή παιδικής χαράς πλ. Άγγελου Αποστολάτου
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς Δαβάκη
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς 25ης Μαρτίου
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς  Άρεως
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς Βουτυρά
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς  Θέμιδος
• Ανακατασκευή παιδικής χαράς 3ου Νηπιαγωγείου
• Ανάπλαση αυλής 3ου Δημοτικού
• Ανάπλαση αυλής 2ου Γυμνασίου
• Ανάπλαση αυλής 2ου Λυκείου
• Εκπόνηση υδραυλικών έργων (2 εργολαβίες)
• Ανακατασκευή Κοιμητηρίου
• Δημιουργία αναψυκτηρίου στο Κοιμητήριο
• Λειτουργία Σταθμού Μεταφόρτωσης
•  Ανακατασκευή γηπέδου μπάσκετ πλ. Άγγελου Αποστολάτου
• Κυκλοφοριακές παρεμβάσεις
• Αντιολισθητικό οδόστρωμα Θεσσαλίας
• Αντιολισθητικό οδόστρωμα  Αρματωλών
• Αντιολισθητικό οδόστρωμα Ηροδότου
• Αντιολισθητικό οδόστρωμα Σπερχιάδος
• Αντιολισθητικό οδόστρωμα Άρτης
• Φυτεύσεις στο Κοιμητήριο
•  Εξασφάλιση κοινόχρηστων χώρων από επένδυση Ηines

•  Ανάπλαση κοινόχρηστου χώρου 
Διγενή και Γράμμου

•  Ανάπλαση κοινόχρηστου χώρου 
λεωφ. Καραμανλή και Ναυσικάς

•  Φυτεύσεις παραλιακού μετώπου 
(«Notos»)

•  Φυτεύσεις πάρκου Εθνικής 
Αντίστασης και Αγίου Ιωάννου

•  Φυτεύσεις στον παράδρομο λεωφ. 
Βουλιαγμένης

•  Φυτεύσεις στη Νηρέως και λεωφ. 
Καραμανλή

Παρεμβάσεις Κόστος (€)

Αναπλάσεις πλατειών 4.478.000

Αναπλάσεις παιδικών χαρών 2.644.000

Βελτιώσεις σχολικών υποδομών 3.652.000

Αντιπλημμυρικά έργα 3.400.000

Αναβαθμίσεις δημοτικών 
υποδομών

2.080.000

Αναβαθμίσεις αθλητικών 
υποδομών

1.460.000

Κυκλοφοριακές παρεμβάσεις 200.000

Ενεργειακές αναβαθμίσεις 705.000

Φροντίδα ακτών 85.000

Αναπλάσεις κοινόχρηστων 
χώρων

7.365.000

Νέες φυτεύσεις 535.000

Οδοποιία 5.950.000

Ανακατασκευές πεζοδρομίων 1.305.000

Σύνολο 33.859.000

Β’ πλαζ Βούλας 16.000.000

Κάμπινγκ Βούλας 16.000.000
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Το πρώτο κουδούνι της νέας σχολικής χρονιάς χτύπησε τη Δευτέρα 11 Σεπτεμβρίου 
2023 και η μαθητική κοινότητα της πόλης συναντήθηκε ξανά στις αναβαθμισμένες και 
ανακαινισμένες σχολικές μονάδες του Δήμου Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης. Κατά τη 
διάρκεια του καλοκαιριού που τα σχολεία ήταν κλειστά, πραγματοποιήθηκαν εντα-
τικά από την Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου εκτεταμένες εργασίες συντήρησης σε 22 
σχολικές μονάδες της πόλης. Ανακατασκευή ασανσέρ, αντικατάσταση παλαιών κου-
φωμάτων, νέα δάπεδα, διαμορφώσεις και συντηρήσεις αύλειων χώρων, μονώσεις, 
ελαιοχρωματισμοί, υδραυλικές εργασίες, ανακατασκευή τουαλετών, τοποθέτηση πρό-
σθετων κιγκλιδωμάτων για την περαιτέρω ασφάλεια των μαθητών, μικροεπεμβάσεις 
ζημιών και φθορών και πάρα πολλές ακόμα μικρές παρεμβάσεις. Η δημοτική αρχή 
θέτει ως προτεραιότητα την συντήρηση των σχολείων, να παραμένουν λειτουργικά, 
σύγχρονα και ασφαλή για τα παιδιά. Στο πλαίσιο αυτό, αμέσως μετά τη λήξη των 
μαθημάτων και την έναρξη των καλοκαιρινών διακοπών, χωρίς να χαθεί καθόλου 
χρόνος, οι υπηρεσίες του Δήμου ξεκίνησαν εκ νέου τις εργασίες αποκατάστασης και 
συντήρησης των σχολικών μονάδων.

Μικρά και μεγάλα τεχνικά έργα παντού
Αναλυτικά οι εργασίες που ολοκληρώθηκαν σε κάθε σχολείο ξεχωριστά για να γνωρί-
ζουν οι μαθητές και οι γονείς: Στο 1ο Νηπιαγωγείο Βάρης αντικαταστάθηκε η μεγάλη 
ανοιγόμενη πόρτα επί της οδού Λεύκης και τοποθετήθηκε μια σύγχρονη μικρή πόρτα. 
Διαμορφώθηκε ο φράχτης, έγιναν ηλεκτρολογικές εργασίες και ολοκληρώθηκαν οι 
εργασίες κατασκευής ράμπας ΑμεΑ. Στο 2ο Νηπιαγωγείο Βάρης και στο Νηπιαγω-
γείο Διλόφου επίσης κατασκευάστηκαν ράμπες για τις ανάγκες μαθητών που αντι-
μετωπίζουν κινητικά προβλήματα. Στο Νηπιαγωγείο Βάρκιζας αντικαταστάθηκαν 
τα κιγκλιδώματα στην μπροστινή αυλή και στη σκάλα, ενώ ανυψωθήκαν τα κάγκελα 
στην πίσω αυλή για περισσότερη ασφάλεια των νηπίων. Στο 1ο Δημοτικό Βάρης απο-
καταστάθηκαν τα κεκλιμένα δάπεδα της αίθουσας υπολογιστών ενώ πραγματοποι-
ήθηκε η καθαίρεση σαθρών επιχρισμάτων και αποκατάσταση αυτών εξωτερικά του 
σχολείου. Στο Δημοτικό Βάρκιζας τοποθετήθηκαν κιγκλιδώματα στα κουφώματα των 
επτά προκατασκευασμένων αιθουσών, μετά από αίτημα του Διευθυντή του σχολείου. 
Στο 1ο Γυμνάσιο Βάρης αντικαταστάθηκε η περίφραξη του γηπέδου μπάσκετ ενώ 
ολοκληρώνονται οι εργασίες θερμομόνωσης και υγρομόνωσης των δωμάτων. Στο 
2ο Γυμνάσιο Βάρης, υλοποιήθηκε η καθαίρεση εξωτερικών σαθρών επιχρισμάτων 
και αποκατάσταση αυτών (μεγάλης έκτασης με χρήση ικριωμάτων) ενώ έγινε επανα-
χρωματισμός, μεγάλου τμήματος, εξωτερικά του σχολείου. Τέλος, αντικαταστάθηκε 

η περίφραξη του γηπέδου μπάσκετ. Στο Λύκειο Βάρης βάφτηκε εξωτερικά το σχολείο 
και ανακατασκευάστηκε μέρος μιας αίθουσας διδασκαλίας.

Στο 1ο Νηπιαγωγείο Βούλας ανακατασκευάστηκαν οι τουαλέτες των εκπαιδευτικών, 
έγινε επαναχρωματισμός εξωτερικά του σχολείου και αντικαταστάθηκε ο μικρός 
μεταλλικός φράκτης περίφραξης. Παρόμοιες εργασίες έγιναν και στο 2ο Νηπιαγωγείο 
Βούλας ενώ στο 5ο Νηπιαγωγείο Βούλας έγινε αδροποιήση των υφιστάμενων πλακι-
δίων στην τραπεζαρία και στην κουζίνα. Στο 6ο Νηπιαγωγείο Βούλας κατασκευάστηκε 
ράμπα ΑμεΑ. Στο 2ο Δημοτικό Βούλας ανακατασκευάστηκαν οι τουαλέτες των μαθη-
τών ενώ εκσυγχρονίστηκαν οι βρύσες και βάφτηκε εξωτερικά όλο το σχολείο. Στο 
1ο Γυμνάσιο Βούλας πραγματοποιήθηκαν εκτεταμένες εργασίες επαναχρωματισμού 
τόσο εξωτερικά της μονάδας όσο και σε τρεις αίθουσες διδασκαλίας. Στο 2ο Γυμνάσιο 
Βούλας κατασκευάστηκε ράμπα ΑμεΑ και αποκαταστάθηκαν οι σοβάδες, όπως έγινε 
και στο 1ο Λύκειο Βούλας. Εργασίες βαψίματος έγιναν εξωτερικά στο 2ο Λύκειο Βού-
λας ενώ στον Παιδικό Σταθμό Βούλας επί της οδού Ηρακλειδών, απομακρύνθηκε η 
σαθρή στέγη και έγιναν εργασίες θερμομόνωσης και υγρομόνωσης. Στο Νηπιαγωγείο 
Βουλιαγμένης πραγματοποιήθηκαν μικρές επισκευές και επαναχρωματισμός σε διά-
φορα σημεία του κτιρίου ενώ καθαιρέθηκαν εξωτερικά σοβάδες και αποκαταστάθη-
καν. Όσον αφορά το Δημοτικό Βουλιαγμένης επισκευάστηκαν οι ξύλινες κερκίδες που 
βρίσκονται στο προαύλιο, έγιναν οικοδομικές εργασίες στα παρτέρια της αυλής και 
αντικαταστάθηκε η περίφραξη του γηπέδου μπάσκετ. Τέλος, στο Λύκειο Βουλιαγμένης 
ανακατασκευάστηκε το αίθριο που βρίσκεται εντός της σχολικής μονάδας.

Η υλοποίηση των εργασιών με σκοπό τη βελτίωση των υφιστάμενων υποδομών 
των σχολικών κτιρίων, είναι υποχρέωση απέναντι στην μαθητική και εκπαιδευτική 
κοινότητα της πόλης. Οι σημαντικότερες παρεμβάσεις που υλοποιήθηκαν είναι οι 
κατασκευές ραμπών για μαθητές με κινητικές δυσκολίες, καθώς με αυτό τον τρόπο 
εξασφαλίστηκε η αυτόνομη και η ασφαλή προσπέλαση στους εσωτερικούς χώρους 
των σχολικών μονάδων καθώς και στα προαύλια.

Το θέμα συζητήθηκε και στην πρόσφατη συνεδρίαση του Δημοτικού Συμβουλίου, με 
αφορμή ερωτήσεις της αντιπολίτευσης για τον προσεισμικό έλεγχο των σχολικών 
κτηρίων. Απαντώντας ο αρμόδιος αντιδήμαρχος, Δημήτρης Γεωργιάκος, τόνισε ότι 
έχει πραγματοποιηθεί παντού μακροσκοπικός έλεγχος και ότι δόθηκε έμφαση όπου 
απαιτείτο στην ενίσχυση των επιχρισμάτων για να μην παρατηρηθεί πουθενά πτώση 
σοβάδων.

Σχολεία
Οι συντηρήσεις δεν πάνε διακοπές

Οι σημαντικότερες παρεμβάσεις 
που υλοποιήθηκαν είναι οι 
κατασκευές ραμπών για μαθητές 
με κινητικές δυσκολίες

Ούτε μέρα δεν χάθηκε από τη θερινή ανάπαυλα για εκπαιδευτικούς και 
μαθητές, ώστε οι 22 σχολικές μονάδες του Δήμου Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης να 
επισκευαστούν όπου ήταν απαραίτητο
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ΥΠΟΨΗΦΙΟΤΗΤΑ
ΜΕ ΘΕΛΗΣΗ ΚΑΙ 
ΑΝΑΓΝΩΡΙΣΜΕΝΗ 
ΠΡΟΣΦΟΡΑ

k.stabelou@gmail.com 
693 8425140
+30 210 8952221

Γνωστή και αγαπητή σε όλους η Κατερίνα Σταμπέλου 
έχει δώσει δείγματα γραφής από το 1999 μέσα από τα 
τοπικά διοικητικά συμβούλια στον τομέα του Πολιτι-
σμού και της Κοινωνικής προσφοράς και ως Δημοτική 
Σύμβουλος από το 2017. Η πορεία της αποδεικνύει πως 
τίποτα δε χαρίζεται, απαιτείται σκληρή δουλειά και όλα 
αξιολογούνται. Έχοντας αποκτήσει εμπειρίες και 
γνώσεις, είναι σε θέση να υπερασπίσει όλα όσα έχουν 
σχέση με τη βελτίωση της ποιότητας ζωής των 
κατοίκων του τόπου μας. Με εμπειρία στους τομείς του 
Πολιτισμού και της Κοινωνικής Μέριμνας και κατέχο-
ντας υπεύθυνες θέσεις έχει αποδείξει πως προτεραιό-
τητά της είναι η άμεση και συνεχής επαφή με τους 
συμπολίτες ακούγοντας τα προβλήματά τους και 
προσπαθώντας για την επίλυσή τους. 

Ως δεύτερη γενιά Μικρασιατών, η κινητήριος δύναμή 
της είναι η αγάπη για τον τόπο που ζει και έχει δημιουρ-
γήσει την όμορφη οικογένειά της. Διαθέτει το χρόνο της 
με σοβαρότητα, αξιοπρέπεια, υπευθυνότητα και 
ανιδιοτέλεια. Προσπαθεί για την ποιοτική αναβάθμιση 
της καθημερινότητας των συμπολιτών μας που αποτε-
λεί τη βασική στόχευση, έτσι ώστε να τους ενθαρρύνει 
να συμμετέχουν ως ενεργοί πολίτες σε όλες τις δράσεις 
του Δήμου. 

«Τον τελευταίο χρόνο ως Αντιδήμαρχος Κοινωνικής 
Αλληλεγγύης έχω αφιερώσει όλες μου τις δυνάμεις σε 
δράσεις που αφορούν κυρίως τις ευαίσθητες κοινωνικές 
ομάδες και στην προαγωγή Πολιτισμού και Εθελοντισμού 
σε κάθε επίπεδο. Τιμώντας την εμπιστοσύνη του Δημάρ-
χου Γρηγόρη Κωνσταντέλλου και με αίσθημα ευθύνης και 
σεβασμού ζητώ και πάλι τη στήριξή σας για να συνεχίσω 
το όραμά μας να πάει η πόλη μας ακόμα πιο ψηλά!»

Κατερίνα
Σταμπέλου
Αντιδήμαρχος Κοινωνικής Αλληλεγγύης
Πρόεδρος Επιτροπής Ισότητας των Φύλων

«Άγριο» πρωινό ξύπνημα επιφύλαξε ο καιρός το Σάβ-
βατο 26 Αυγούστου στους κατοίκους, καθώς ο Δήμος 
Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης δέχτηκε περισσότερους 
από 270 κεραυνούς στο χρονικό διάστημα μεταξύ 5.30 
π.μ. έως 6.45 π.μ., σε ένα πρωτόγνωρο φαινόμενο το 
οποίο οι επιστήμονες το χαρακτηρίζουν ως ηλεκτροκα-
ταιγίδα ή ξηρή καταιγίδα. Οι ξηρές καταιγίδες συνοδεύ-
ονται από αστραπές και βροντές με καθόλου ή ελάχι-
στη βροχή. Όλη η βροχή, ή η περισσότερη, εξατμίζεται 
προτού φτάσει στο έδαφος. Οι ξηρές καταιγίδες εκδη-
λώνονται όταν επηρεαζόμαστε από ξηρές και σχετικά 
θερμές αέριες μάζες όπου τα ποσοστά υγρασίας στην 
ατμόσφαιρα είναι περιορισμένα και ταυτόχρονα υπάρ-
χει αρκετή αστάθεια για την εκδήλωση τους.

Αποτέλεσμα αυτού του φαινομένου ήταν να ξεσπάσουν 
σχεδόν ταυτόχρονα, πυρκαγιές σε έξι διαφορετικά πευ-
κόφυτα σημεία του Δήμου Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης 
με τις μεγαλύτερες εστίες να βρίσκονται στην περιοχή 
του Πευκωτού και τον λόφο Μπαράκου, στη Βούλα και 
στη Βάρη αντίστοιχα. Το Κέντρο Διαχείρισης Κρίσεων, 
μέσω του εναέριου συστήματος επιτήρησης, εντόπισε τις 
εστίες φωτιάς και άμεσα τέθηκε σε εφαρμογή το σχέδιο 

αντιμετώπισης εκτάκτων αναγκών. Το Κέντρο 
Διαχείρισης Κρίσεων ενημέρωσε άμεσα τον 
Δήμαρχο Γρηγόρη Κωνσταντέλλο όπου και με 
τη σειρά του ενεργοποίησε το σύνολο της Πολι-
τικής Προστασίας της πόλης, ενώ ταυτόχρονα 
ειδοποιήθηκε και η Πυροσβεστική Υπηρεσία. Τα 
πρώτα οχήματα, έφτασαν στις εστίες των πυρ-
καγιών οι οποίες εκδηλώθηκαν διαδοχικά μέσα 
σε λίγα λεπτά και τις έθεσαν άμεσα υπό έλεγχο, 
αποσοβώντας την εξάπλωσή τους στις δασικές 
εκτάσεις του Δήμου. Αξίζει να σημειωθεί ότι ο 
Δήμαρχος επικοινώνησε με τον Υπουργό Πολι-
τικής Προστασίας Βασίλη Κικίλια προκειμένου 
τα εναέρια μέσα πυρόσβεσης να βρίσκονται σε 
επιφυλακή, σε περίπτωση που χρειαστούν για 
την κατάσβεση των πολλαπλών εστιών. «Δεν 
είχαμε κεραυνό, είχαμε μια ωριαία συναυλία με κεραυ-
νούς. Η κατάσβεση ήταν μια σύνθετη επιχείρηση, καθώς 
απαιτήθηκε καταμερισμός των δυνάμεων της Πολιτικής 
Προστασίας του Δήμου μας και της Πυροσβεστικής σε 
διαφορετικά σημεία, που είχαν απόσταση 3-4 χλμ. μεταξύ 
τους. Το σύστημα 24ωρης εναέριας επιτήρησης με drone 
μας βοήθησε πολύ στον συντονισμό των επίγειων δυνά-

μεων, καθώς έδινε την εικόνα των εστιών, βοηθώντας έτσι 
τις πυροσβεστικές δυνάμεις να κερδίζουν χρόνο», ανέφε-
ρε ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος. Στα σημεία των πυρκαγιών 
επιχείρησαν 11 οχήματα της Πολιτικής Προστασίας του 
Δήμου με 26 υπαλλήλους και εθελοντές καθώς και 5 οχή-
ματα της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας.

Ρόμπερτ Κιουτσουκαλτιντζίογλου

Πρωτόγνωρο φαινόμενο 
Συναυλία κεραυνών με συνοδεία πυρκαγιών
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Το να λένε ανακρίβειες οι υποψήφιοι στην προεκλογι-
κή περίοδο είναι αναμενόμενο. Το να «παίζουν» όμως 
με την ευαισθησία του εκλογικού σώματος σχετικά με 
τα παιδιά με αναπηρίες είναι ανήθικο και αποκαλύπτει 
σκοτεινές πτυχές του χαρακτήρα τους. Η γενικώς απλη-
ροφόρητη υποψήφια Δήμαρχος των 3Β παραχώρησε 
συνέντευξη σε διαδικτυακή ραδιοφωνική εκπομπή προ 
ημερών όπου υποστήριξε ότι στα 3Β «δεν λειτουργούν 
ανελκυστήρες στα σχολεία» και ότι «σηκώνουν τα παιδιά 
ΑμεΑ στα χέρια για να ανεβαίνουν τους ορόφους». 

Μπράβο της, κατάφερε να δημιουργήσει μια εικόνα 
ζόφου και αναλγησίας για τον Δήμο που φιλοδοξεί να 
εκπροσωπήσει, υποστηρίζοντας όμως 100% ψέματα. Προ 

δεκαετίας πράγματι δεν λειτουργούσαν πουθενά ανελκυ-
στήρες σε σχολεία, η χρήση των οποίων προορίζεται για 
ΑμεΑ αλλά και για τραυματισμένα παιδιά ή εκπαιδευτι-
κούς. Και η διοίκηση Κωνσταντέλλου έθεσε από το 2014 
στόχο να μην υπάρχει κανένα σχολείο σε τέτοια κατάστα-
ση, πετυχαίνοντάς τον στο ακέραιο. Κατασκευάστηκαν 
νέοι ανελκυστήρες όπου δεν υπήρχαν, επισκευάστηκαν 
και συντηρούνται έκτοτε τακτικά όλοι σε ένα πρόγραμμα 
συντήρησης των υποδομών. Παράλληλα, κατασκευάστη-
καν ράμπες πρόσβασης ενώ δεν υπήρχαν και πλέον στα 
σχολεία των 3Β υπάρχουν χωριστές τουαλέτες για παιδιά 
με αναπηρίες. Κανένα παιδί με αναπηρία στα 3Β δεν στε-
ρείται ανελκυστήρα ή ράμπας στο σχολείο του. 

Η δημιουργία προσβάσιμων υποδομών συνιστά υπο-
χρέωση των φορέων της αυτοδιοίκησης και η διοίκηση 
Κωνσταντέλλου σεμνά ανταποκρίθηκε στο καθήκον της 
αυτό χωρίς διαφημίσεις και επικοινωνιακά παιχνίδια. 
Πόσο μικρόψυχο είναι να το διαψεύδει κανείς αυτό με 
ανακρίβειες, καθαρά και μόνο για πάρει αντιπολιτευτι-
κούς «πόντους»; 

Και αναδημοσιεύουμε τον ισχυρισμό αυτό, εν πλήρει 
συνειδήσει ότι στις στήλες αυτές θα λάβει μεγαλύτερη 
δημοσιότητα σε σχέση με την αρχική. Αλλά αξίζει να 
φωτιστεί παράλληλα μια πραγματικότητα στα σχολεία 
του Δήμου αλλά και να στιγματιστεί μια άθλια αντιπολι-
τευτική επιλογή. 

Η πολιτική είναι η τέχνη να πείθεις και η δημοκρατία 
είναι το πολίτευμα όπου στοχεύεις να πείσεις τους 
περισσότερους. Το να υποστηρίζει υποψήφια Δήμαρχος 
ότι ...επίτηδες κράτησε την ομάδα της ολιγομελή, δήθεν 
για να δώσει μεγαλύτερες πιθανότητες στους υποψη-
φίους της να εκλεγούν, δεν είναι μόνο αστείο από μόνο 
του, είναι και ενδεικτικό της υποτίμησης που τρέφει 
προφανώς για τη νοημοσύνη του ακροατηρίου της. 

Η πραγματικότητα είναι ότι η νομοθεσία που καθόρισε 
το πλαίσιο των αυτοδιοικητικών εκλογών θέσπισε για 
κάθε Δήμο πλαφόν προς τα κάτω και προς τα πάνω για 
κάθε υποψήφιο δημοτικό συνδυασμό. Κάποιες παρα-

τάξεις μόλις που πέρασαν το κατώτερο πλαφόν, μία 
παράταξη έφτασε το ανώτερο. Οι παρατάξεις της πρώ-
της κατηγορίας αποδείχθηκε ότι έχουν περιορισμένη 
απήχηση και μικρή δυνατότητα να κινητοποιήσουν 
δυνάμεις της τοπικής κοινωνίας. Η παράταξη της δεύ-
τερης κατηγορίας, η διοικούσα σήμερα «Πόλη για να 
ζεις», απέδειξε αντιθέτως ότι διαθέτει αστείρευτες από 
το 2010 δυνάμεις επέκτασης και διεύρυνσης της επιρ-
ροής της, χωρίς να παρουσιάζει φθορά ή απώλειες. Η 
ενεργοποίηση πολιτών που δίνουν στο ψηφοδέλτιο το 
«παρών», διεκδικώντας την ψήφο των συμπολιτών τους 
και γινόμενοι φορείς του δημοτικού έργου και οράμα-

τος, είναι το απόλυτο σημάδι υγείας μιας τοπικής κοι-
νωνίας και μιας δημοτικής ομάδας που παρά τη φθορά 
της διοίκησης επί 9 χρόνια, μπορεί να συγκινεί νέες 
δυνάμεις. Στη βροχή της παραπληροφόρησης και της 
ανέντιμης προπαγάνδας, γράφτηκε ότι οι υποψήφιοι 
της διοικούσας παράταξης είναι «νεροκουβαλητές» και 
άρα αναλώσιμοι, ότι θα κοπούν από το Πρωτοδικείο και 
άλλες συναφείς κακίες. Η αλήθεια είναι ότι σε αυτές τις 
εκλογές δημιουργήθηκε μια πολύ αξιόλογη μαγιά νέου 
δυναμικού που έδειξε ενδιαφέρον για τα τοπικά κοινά, 
άνθρωποι που από το ένα ή το άλλο πόστο θα πρωτα-
γωνιστήσουν το επόμενο διάστημα.  

Ανελκυστήρες, ράμπες, WC 
Πιο φιλικά για ΑμεΑ τα σχολεία επί Κωνσταντέλλου

Εκλογές 
Δεν υπάρχουν από επιλογή μικρά ψηφοδέλτια

Ένα έργο που ξεκίνησε 
Η Βασιλέως Παύλου θα γίνει από «λεωφόρος», πλατεία
Μέσα στην ακατάσχετη προεκλογική φλυαρία, από ανθρώπους που ελάχιστα 
έχουν ασχοληθεί με τα θέματα της πόλης και τα δρομολογημένα έργα, γράφτηκε 
από υποψήφιο με ύφος παντογνώστη ότι η ανάπλαση του κέντρου της Βούλας 
προσομοιάζει με τον «μεγάλο περίπατο» της Πανεπιστημίου στην Αθήνα, όπου 
προκύπτουν ερωτήματα για τις θέσεις στάθμευσης κ.λπ. Ένα ελάχιστο γκουγκλά-
ρισμα βέβαια από τον οκνηρό επικριτή της δημοτικής αρχής θα αρκούσε για να 
λύσει όλες τις απορίες του τις οποίες διατυπώνει ως μανιφέστο κατά ενός άκρως 
απαραίτητου και πολύ μελετημένου έργου. 

Η ανάπλαση του κέντρου έχει μελετηθεί, έχει εγκριθεί από όλες τις αρμόδιες 
υπηρεσίες, η μελέτη έχει τροποποιηθεί στα σημεία που καθόρισαν οι ανώτε-
ρες αρχές για τα κυκλοφοριακά ζητήματα, το έργο έχει συζητηθεί εκτενέστατα 
στο Δημοτικό Συμβούλιο αλλά και από τους φορείς της κοινωνίας των πολιτών. 
Περαιτέρω, το έργο πολεμήθηκε από συγκεκριμένους κατοίκους του κέντρου των 

οποίων τα μικροσυμφέροντα θίγονται και έγιναν προσφυγές στα προβλεπόμενα 
όργανα οι οποίες απορρίφθηκαν. Η χρηματοδότηση του έργου εξασφαλίστηκε 
από κρατικούς πόρους, ενώ οι κατασκευές στο πρώτο κομμάτι του έργου, στην 
πλευρά του Ασκληπιείου έχουν ήδη ξεκινήσει. Πρόκειται για ένα πολύ σημαντικό 
έργο στο κέντρο της Βούλας που θα ανεβάσει σημαντικά την αισθητική και λει-
τουργικότητα του δημόσιου χώρου. 

Ελάχιστη ανάγνωση στα βασικά του έργου θα έδειχνε στον όψιμο σχολιαστή 
ότι ειδικά η στάθμευση των ΙΧ απασχόλησε πολύ τους μελετητές και η λύση που 
δόθηκε αυξάνει τις προσφερόμενες θέσεις, οργανώνοντας ορθολογικότερα το 
χώρο. Το βασικότερο στοιχείο της ανάπλασης είναι η αύξηση του πεζόδρομου και 
των κοινόχρηστων χώρων για τους πεζούς, που είναι και η πραγματική ανάγκη 
των κατοίκων, όπως φαίνεται από τη σημερινή χρήση.
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Δημήτρης Καρράς
Υποψήφιος Δημοτικός Σύμβουλος

Δήμου Bάρης - Βούλας - Βουλιαγμένης

Μετά την καταστροφική πυρκαγιά της 4ης Ιουνίου 2022 
στο Πανόραμα Βούλας, η ανάγκη για αντιπλημμυρική 
προστασία με σκοπό τη συγκράτηση του εδάφους, τον 
περιορισμό της διάβρωσης και της επιφανειακής απορ-
ροής των λεκανών των ρεμάτων Λυκορέματος και Χλόης 
στο Πανόραμα, ώστε να αντιμετωπιστούν οι δυσμενείς 
συνέπειες της πυρκαγιάς κρίθηκε επιτακτική από τον 
Δήμο Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης. Δύο μέρες μετά την 
πύρινη λαίλαπα, ο Γρηγόρης Κωνσταντέλλος με επι-
στολή που απέστειλε στον Υφυπουργό Περιβάλλοντος 
και Ενέργειας Γιώργο Αμυρά με κοινοποίηση στο Γρα-
φείο Πρωθυπουργού, στον Υπουργό Περιβάλλοντος 
και Ενέργειας και στον Υπουργό Κλιματικής Κρίσης και 
Πολιτικής Προστασίας, ζητούσε τις άμεσες ενέργειες 
προκειμένου να ξεκινήσουν οι εργασίες αντιπλημμυρι-
κής θωράκισης των δύο ρεμάτων. 

 Ο Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης συνέταξε προμε-
λέτη για το έργο αυτό και την διαβίβασε προς το Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος, το Δασαρχείο και στους υπόλοιπους 
αρμόδιους φορείς. Η απάντηση που έλαβε ο Δήμος ήταν 
αρνητική, καθώς όλοι οι προαναφερθέντες φορείς υπο-

στήριξαν ότι δεν συντρέχει λόγος για την αντιπλημμυρική 
θωράκιση των δύο ρεμάτων. Η δημοτική αρχή έστειλε εκ 
νέου την προμελέτη η οποία τελικά έγινε αποδεκτή. Ωστό-
σο, το Υπουργείο Περιβάλλοντος ενημέρωσε τον Δήμο ότι 
δεν διαθέτει του απαιτούμενους πόρους προκειμένου να 
συντάξει την οριστική μελέτη του έργου και φυσικά δεν 
έχει τα χρήματα για την κατασκευή των αντιπλημμυρικών 
έργων των ρεμάτων Λυκορέματος και Χλόης. 

Το κόστος στον Δήμο, αφού το κράτος  
αρνείται
Καθώς η αντιπλημμυρική προστασία των δύο ρεμά-
των είναι μείζονος σημασίας, με ενέργειες του Γρηγό-
ρη Κωνσταντέλλου, ο Δήμος εξασφάλισε τους πόρους 
(35.000 ευρώ για την μελέτη και 250.000 ευρώ για την 
εκτέλεση εργασιών). Χωρίς να χαθεί επιπλέον χρόνος, 
το Δημοτικό Συμβούλιο στις 4 Σεπτεμβρίου ενέκρινε την 
Προγραμματική Σύμβαση με σκοπό την άμεση σύνταξη 
μελέτης και την εκτέλεση των αναγκαίων δασοτεχνι-
κών έργων διευθέτησης των ρεμάτων Λυκορέματος και 
Χλόης. Να τονιστεί ότι η δημοπράτηση του έργου θα 
γίνει με την διαδικασία του κατεπείγοντος με σκοπό 

οι εργασίες να ξεκινήσουν εντός του τρέχοντος έτους.  
«Είναι καθαρά μια πολιτική απόφαση να μην αφήσουμε 
την πόλη απροστάτευτη στο επόμενο ακραία φαινόμε-
νο, να λέμε ότι ο Δήμος δεν έκανε τίποτα γιατί δεν είναι 
αρμοδιότητα του. Μπορεί να μην είναι αρμοδιότητα 
μας αλλά κάποιος πρέπει να κάνει τη δουλειά αυτή. Δεν 
έχουμε την πολυτέλεια να μη διασώσουμε τον αστικό 
ιστό στην επόμενη ισχυρή καταιγίδα», ήταν το σχόλιο 
του Γρηγόρη Κωνσταντέλλου. 

Πανόραμα 
Θωρακίζονται αντιπλημμυρικά τα ρέματα
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Φύλλο και φτερό έχουν κάνει, την τελευταία οκταετία, τις Οικονομικές Υπηρεσίες 
του Δήμου Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, αρμόδια κλιμάκια των Επιθεωρητών Δημό-
σιας Διοίκησης, του Ελεγκτικού Συνεδρίου και του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. 
Άλλοι έλεγχοι έγιναν κατόπιν καταγγελιών, επώνυμων και ανώνυμων, άλλοι ήταν 
ρουτίνας ή δειγματοληπτικοί, λόγω του μεγέθους της πόλης, αλλά και της συμμετοχής 
της δημοτικής αρχής σε σημαντικά προγράμματα, σε πολλά εκ των οποίων πρωτοπο-
ρεί, όπως επί παραδείγματι στον τομέα διαχείρισης των απορριμμάτων. Μέχρι στιγ-
μής, οι έλεγχοι δεν έχουν βγάλει ...λαβράκι. Σε όλες τις περιπτώσεις δεν έχει βρεθεί 
απολύτως τίποτα το μεμπτό, τόσο για τη διοίκηση της περιόδου 2014-2019 όσο και 
της τελευταίας (2019-2023). Άλλωστε, ο ίδιος ο Δήμαρχος Γρηγόρης Κωνσταντέλλος 
έχει πλειστάκις δηλώσει προς όλες τις κατευθύνσεις, και δη στους πιο δύσπιστους, 
ότι είναι ανά πάσα στιγμή διαθέσιμος, όπως οφείλουν όλοι όσοι συμμετέχουν στον 
δημόσιο βίο. 

«Όλα στο φως. Δεν έχουμε να κρύψουμε τίποτα και ως εκ τούτου δεν φοβόμαστε 
κάτι. Είμαστε ο Δήμος που μπορεί να έχει υποστεί τους περισσότερους ελέγχους από 
διάφορες υπηρεσίες του κράτους και φορείς. Ας έρθουν κι άλλοι. Εδώ είμαστε. Τόσο 
εγώ όσο και το επιτελείο μου εργαζόμαστε 24 ώρες το 24ωρο, 7 μέρες την εβδομάδα, 
πιστοί στην υπηρεσία του πολίτη, του κατοίκου και του δημότη αυτού του μεγάλου 
Δήμου με απόλυτη διαφάνεια», δηλώνει με την ευθύτητα που τον χαρακτηρίζει ο κ. 
Κωνσταντέλλος: «Η αλήθεια είναι ότι κατά τους ελέγχους που έχουν γίνει -είτε αυτοί 
είναι μικροί είτε μεγάλοι- δεν έχει βρεθεί τίποτα το μεμπτό. Κι αυτό δεν το λέω εγώ 
μόνο. Το λένε τα στοιχεία και τα πορίσματα. Επίσης, έχουν γίνει και σημειακές επι-
θεωρήσεις (spot checks) σε πλειάδα τμημάτων και υπηρεσιών του Δήμου, οι οποίοι 
ανέδειξαν μόνο τυπικές τεχνικές παραλείψεις. Αντιθέτως, με δική μας πρωτοβουλία 
έχουν οδηγηθεί στη δικαιοσύνη υποθέσεις διαφθοράς σε βάρος του δημοσίου συμφέ-
ροντος. Επαναλαμβάνω λοιπόν αυτό που έχω δηλώσει στο παρελθόν: Λειτουργούμε 
με διαφάνεια, τηρούμε απόλυτα τη νομιμότητα και τους κανόνες χρηστής διοίκησης 
και προκαλούμε οποιονδήποτε έχει αντίθετη άποψη ή αμφιβολία, να κάνει καταγγελία 
στις αρμόδιες αρχές και να προκαλέσει εξονυχιστικούς ελέγχους σε όλα τα επίπεδα». 

Στο μικροσκόπιο τα πάντα
Ο πρώτος έλεγχος της  - νέας τότε - Δημοτικής Αρχής έγινε το 2015. Επρόκειτο για 
δημοσιονομικό έλεγχο στο μητρώο δεσμεύσεων του Δήμου, μετά από απόφαση του 
τότε Αναπληρωτή Υπουργού Οικονομικών, και διήρκεσε τρεις ημέρες. Ο έλεγχος στο 
μητρώο δεσμεύσεων του Δήμου αφορούσε ουσιαστικά την εκτέλεση του προϋπο-
λογισμού και τον τρόπο με τον οποίο αποπληρώνονταν οι υποχρεώσεις του Δήμου 
προς τρίτους. Ειδικότερα οι ελεγκτές ασχολήθηκαν με τις ληξιπρόθεσμες οφειλές του 
Δήμου και ήλεγξαν τους λόγους που δεν είχαν πληρωθεί εφ’ όσον υπήρχαν ταμειακά 
διαθέσιμα. Αφού οι υπηρεσιακοί παράγοντες προσκόμισαν στους ελεγκτές όσα στοι-
χεία ζήτησαν, ολοκληρώθηκε η διαδικασία χωρίς να βρεθεί κανένα μελανό σημείο. Να 
θυμίσουμε ότι εκείνη την εποχή ανάλογοι έλεγχοι γίνονταν σε δεκάδες Οργανισμούς 
του ευρύτερου Δημοσίου Τομέα, κατ’ απαίτηση των Θεσμών, προκειμένου να μην 
υπάρχουν αδικαιολόγητες ληξιπρόθεσμες οφειλές δημοσίων φορέων προς τρίτους.

Εκείνη την περίοδο ξεκίνησε ένας ακόμη έλεγχος από τους επιθεωρητές Δημόσιας 
Διοίκησης αναφορικά με τα μισθώματα του Δήμου και κυρίως αυτά της δημοπράτη-
σης των μισθωμάτων της Βουλιαγμένης. Ο έλεγχος ξεκίνησε μετά από καταγγελία και 
κράτησε τρία χρόνια (ολοκληρώθηκε το 2018). Το πόρισμα συμπέρανε ότι όλα έγιναν 
νομότυπα. Ευρήματα δεν βρέθηκαν ούτε κατά τον τακτικό διαχειριστικό έλεγχο του 
Ελεγκτικού Συνεδρίου που ακολούθησε. Ο συγκεκριμένος, ο οποίος ξεκίνησε το 2017, 
ήταν τυπικός και αφορούσε όλη την οικονομική διαχείριση του Δήμου Βάρης Βούλας 
Βουλιαγμένης. 

Το Ελεγκτικό Συνέδριο προχώρησε σε δύο ακόμη ελέγχους: ο πρώτος, το 2020 - 2021, 
αφορούσε το σύνολο της διαδικασίας ενταλμάτων προπληρωμής. Ο δεύτερος αφο-
ρούσε τις εφαρμογές ανακύκλωσης και διαχείρισης απορριμμάτων. Το Ελεγκτικό 
Συνέδριο ήθελε να διαπιστώσει τη χρηστή διαχείριση των απορριμμάτων βάσει 
της ευρωπαϊκής νομοθεσίας. Ελέγχθηκαν αρκετοί Δήμοι της χώρας, οι οποίοι είχαν 
προχωρήσει στο κομμάτι της ανακύκλωσης, μεταξύ των οποίων και ο Δήμος Βάρης 
Βούλας Βουλιαγμένης. 

Ο τελευταίος και σοβαρότερος έλεγχος διενεργήθηκε στον Δήμο, εντός του τρέχοντος 
έτους, από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους. Αφορούσε το σύνολο της οικονομικής 
διαχείρισης (προμήθειες, έσοδα, δαπάνες, ταμειακή διαχείριση κλπ.) 62 Δήμων της 
χώρας, για το έτος 2021. «Επρόκειτο για τακτικό έλεγχο σε 62 μεγάλους και πολυπλη-
θείς Δήμους. Ανάμεσά τους, ήταν και ο Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης. Ο έλεγχος 
αφορούσε και τη δομή του Δήμου και το ανθρώπινο δυναμικό. Ελέγχθηκαν μέχρι και 
φάκελοι εργαζομένων», αναφέρει στέλεχος του Δήμου. Το πόρισμα κοινοποιήθηκε 
στον Δήμο τον Αύγουστο του 2023. Σύμφωνα με πληροφορίες, δεν είχε ουσιώδη ευρή-
ματα, παρά μόνο λίγες τυπικές πλημμέλειες για τις οποίες δίνεται η δυνατότητα στον 
Δήμο να συμμορφωθεί μέχρι τον προσεχή Δεκέμβριο.  

Έλενα Φυντανίδου

Καθαρός Δήμος, ελέγχους δεν φοβάται
Πολλαπλές οι έρευνες στα οικονομικά, μηδενικά τα ευρήματα

Τα πορίσματα των αρμόδιων αρχών φανερώνουν τη διαφάνεια με την οποία 
λειτουργεί ο Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, τονίζει ο Δήμαρχος Γρηγόρης 
Κωνσταντέλλος

«Είμαστε ο Δήμος που μπορεί να 
έχει υποστεί τους περισσότερους 
ελέγχους από διάφορες υπηρεσίες 
του κράτους και φορείς. Ας έρθουν 
κι άλλοι. Εδώ είμαστε».
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Στη «μάχη» των εκλογών έχουν ριχτεί πέντε άντρες, που 
διεκδικούν τη θέση του Περιφερειάρχη Αττικής, εν μέσω 
μιας πολύ δύσκολης περιόδου λόγω των φονικών πλημ-
μυρών που διαδέχθηκαν τις πρόσφατες καταστροφικές 
πυρκαγιές. Ως εκ τούτου, είναι επόμενο η κατάσταση 
αυτή που πλήττει τη χώρα να έχει επηρεάσει την προε-
κλογική ατζέντα τους.

Νίκος Χαρδαλιάς
Ο επικεφαλής του συνδυασμού «Αττική Μπροστά», 
πρώην υφυπουργός Εθνικής Άμυνας, Νίκος Χαρδαλιάς, 
σε πρόσφατες δηλώσεις του μίλησε για την κλιματική 
κρίση παρατηρώντας ότι «οι ρυθμοί της είναι πιο γρή-
γοροι από το δικό μας βηματισμό και πρέπει να τρέ-
ξουμε». Όπως είπε, «έχουμε τον ν. 4662/21 που δίνει 
τη δυνατότητα στις Περιφέρειες ή τους Δήμους ενόψει 
επαπειλούμενου κινδύνου, να κηρύξουν περιοχές σε 
κατάσταση έκτακτης ανάγκης για να γίνουν όσα χρει-
άζονται, χωρίς γραφειοκρατικές διαδικασίες, με πολύ 
γρήγορους ρυθμούς. Έχουμε τα εργαλεία, έχουμε τα 
μέσα για να προχωρήσουμε μπροστά χωρίς μεμψιμοι-
ρίες». Ο κ. Χαρδαλιάς τόνισε ότι πρέπει «να πάμε με πιο 
γρήγορους ρυθμούς. Με την εμπειρία στη διαχείριση 
εξαιρετικά δύσκολων κρίσεων, ξέρω πολύ καλά τι πρέ-
πει να γίνει έτσι ώστε να εξασφαλίσουμε όρους ασφά-
λειας για τους πολίτες της Αττικής. Τι πρέπει να καθαρί-
σουμε, τι αντιπυρικές ζώνες να ανοίξουμε, τι χρηματο-
δοτικά εργαλεία να διεκδικήσουμε, αλλά και τι νομικά 
εργαλεία να εξασφαλίσουμε». Βασική προτεραιότητα 
του επικεφαλής του συνδυασμού «Αττική Μπροστά», 
είναι η αντιμετώπιση των προβλημάτων της καθημερι-
νότητας, ενώ έχει δεσμευτεί ότι μέσα σε τρία χρόνια θα 

δοθεί λύση στο ζήτημα διαχείρισης των σκουπιδιών. 

Γιάννης Σγουρός
Από την πλευρά του, ο επικεφαλής του συνδυασμού 
«Αττική Ανεξάρτητη Αυτοδιοίκηση», Γιάννης Σγουρός, 
κατήγγειλε ότι βρίσκονται στον «αέρα» επτά πολύ σημα-
ντικά αντιπλημμυρικά έργα και μελέτες στην Αττική με 
αποτέλεσμα να μην παρέχεται επαρκής αντιπλημμυρική 
προστασία και να τίθεται σε κίνδυνο η ασφάλεια και η 
περιουσία των πολιτών. Μεταξύ αυτών, είναι –σύμφω-
να με τον ίδιο– το Ρέμα Κόρμπι στη Βάρη, προϋπολογι-
σμού 20.249.000 ευρώ. «Βάλτωμα του έργου κι εδώ. Η 
σύμβαση διαλύθηκε το 2021 έχοντας εκτελεστεί μόλις 
το 9% του έργου. Έκτοτε επιχειρείται η επαναδημοπρά-
τηση του έργου με το Ελεγκτικό Συνέδριο να μην εγκρί-
νει τη διαδικασία», ανέφερε. Κατά τα άλλα, ο κ. Σγου-
ρός ανακοίνωσε προσφάτως 11 συν 1 δεσμεύσεις για 
την Περιφέρεια Αττικής με πρώτιστη «τη ζωή μας στην 
Αττική», η οποία «μπορεί να ξαναγίνει ένας θαυμάσιος 
τόπος για να ζεις. Με ένα μεγάλο και ολιστικό σχέδιο 
παρεμβάσεων σε όλα τα μεγάλα ζητήματα. Αξιοποιώ-
ντας τα σύγχρονα επιστημονικά εργαλεία σχεδιασμού, 
προγραμματισμού και ελέγχου. Με μεγάλες ανοιχτές 
στην κοινωνία διαβουλεύσεις». Οι δύο δεσμεύσεις που 
ακολουθούν αφορούν την θωράκιση της Αττικής απέ-
ναντι στις περιβαλλοντικές κρίσεις και την ασφάλεια 
των πολιτών. 

Γιώργος Ιωακειμίδης
Ο επικεφαλής του συνδυασμού «Αττικός Κύκλος Συνερ-
γασίας και Εμπιστοσύνης», δήμαρχος Νίκαιας Ρέντη, 
Γιώργος Ιωακειμίδης, τόνισε ότι δεν γίνεται να επικα-
λούμαστε την κλιματική κρίση ως δικαιολογία για τις 
εικόνες διάλυσης που είδαμε με την κακοκαιρία. Ο κ. 
Ιωακειμίδης ανέφερε ότι τα καιρικά φαινόμενα είναι 
έντονα, αλλά το ζήτημα είναι να προσαρμοστεί η 
Πολιτική Προστασία στις νέες αυξημένες απαιτήσεις. 
Πάντως, παρατήρησε ότι η διοίκηση Πατούλη έκανε 
κάποια πράγματα σε σχέση με την Πολιτική Προστασία, 
αλλά αυτά ήταν πολύ λίγα σε σχέση με όσα πρέπει να 
γίνουν. Σημείωσε ότι είναι επείγον να επιταχυνθούν τα 
αντιπλημμυρικά έργα τα οποία έχουν μείνει στη μέση, 
και να προχωρήσουν πολύ σημαντικά έργα όπως η διευ-
θέτηση των ρεμάτων, τα οποία έχουν σταματήσει λόγω 
ενστάσεων των εργολάβων. 

Ο κ. Ιωακειμίδης έχει θέσει σε προτεραιότητα τέσσε-
ρις τομείς κι αυτοί είναι: το κυκλοφοριακό, οι υποδο-
μές ανάπτυξης, η διαχείριση των απορριμμάτων και ο 
πολιτισμός. 

Γιάννης Πρωτούλης
Από την πλευρά του ΚΚΕ, ο Γιάννης Πρωτούλης, μέλος 
του ΠΓ της ΚΕ του κόμματος,  υποψήφιος Περιφε-
ρειάρχης με τη με την «Λαϊκή Συσπείρωση Αττικής», 
κατήγγειλε ότι επί δύο χρόνια δεν έχουν καθαριστεί τα 
ρέματα ούτε στη Δυτική ούτε στην Ανατολική Αττική, 
δύο πολύπαθες περιοχές, που κάθε φθινόπωρο πλημ-

μυρίζουν, καθώς έχει καεί το μεγαλύτερος μέρος των 
δασικών τους εκτάσεων. Ο κ. Πρωτούλης, αναφερόμε-
νος στην Ανατολική Αττική, είπε ότι έχουν διατεθεί 7 
εκατομμύρια ευρώ «και επειδή συγκρούονται μεταξύ 
τους οι ιδιωτικές εταιρείες, οι προσφορές θα ανοίξουν 
την Παρασκευή 3 Νοέμβρη του 2023, εν μέσω δηλαδή 
φθινόπωρου κι ενώ θα έχουν ξεκινήσει οι βροχές». 
Εξαρχής έχει δηλώσει ότι μετά τις εκλογές θα βρεθεί 
στην πρώτη γραμμή για τον συνολικό σχεδιασμό και 
τη χρηματοδότηση από το κράτος κατά προτεραιότητα 
όλων των αναγκαίων έργων και μέτρων για την πρόλη-
ψη και αντιμετώπιση φυσικών καταστροφών, για το 
ζήτημα της διαχείρισης των απορριμμάτων με γνώμονα 
τις λαϊκές ανάγκες και για την κάλυψη των αναγκών σε 
σχολική στέγη. 

Κώστας Τουλγαρίδης
Η «Αντικαπιταλιστική Ανατροπή για την Αττική» κατε-
βαίνει στις εκλογές με επικεφαλής τον εκπαιδευτικό και 
συνδικαλιστή Κώστα Τουλγαρίδη και κεντρικό σύνθημα: 
«Με τον ρεαλισμό των αναγκών μας ανατρέπουμε την 
πολιτική του κεφαλαίου». Η παράταξη ζητεί τη στήρι-
ξη της αγωνιζόμενης κοινωνίας στις αυτοδιοικητικές 
εκλογές της 8ης Οκτωβρίου, προκειμένου να διατηρήσει 
τη φωνή των κινημάτων στο περιφερειακό συμβούλιο 
Αττικής «ενάντια στις καταστροφικές πολιτικές του 
κεφαλαίου» και να ανατρέψει «τα σχέδια που καταστρέ-
φουν το περιβάλλον και μας κλέβουν τη ζωή».

Δεσμεύσεις και προγράμματα από 5 υποψηφίους 
Οι πλημμύρες άλλαξαν την ατζέντα των περιφερειακών εκλογών

Έργα σε γρήγορους ρυθμούς λόγω της έκτακτης 
ανάγκης των κλιματικών φαινομένων υποσχέθηκε ο 
Νίκος Χαρδαλιάς

Ολιστικό σχέδιο για τα μεγάλα έργα και διαβούλευση 
με την κοινωνία προβάλλει στο πρόγραμμά του ο 
Γιάννης Σγουρός



Μια γαστρονομική έκπληξη από το ιστορικό εστια-
τόριο της Βουλιαγμένης περιμένει τους πιστούς της 
θάλασσας από την κουζίνα του Λευτέρη Καρέλη. 

Ολόφρεσκα ψάρια και θαλασσινά, χειροποίητα ζυμα-
ρικά και κρέατα ψημένα στον παραδοσιακό φούρνο 
της Αργεντινής θα συνοδεύσουν αξέχαστες στιγμές 
στα μαγικά ηλιοβασιλέματα της αθηναϊκής ριβιέρας.

Λεωφόρος Ποσειδώνος 4, Τηλ.: 2109671770
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Ο Δήμος Βάρης Βούλας Βουλιαγ-
μένης διοργανώνει κάθε χρόνο ένα 
τριήμερο εκδηλώσεων μνήμης για 
το Μικρασιατικό Ελληνισμό με τίτλο 
«Η Μικρασία της καρδιάς μας» που 
περιλαμβάνει ιστορικά αφιερώματα, 
θεατρικά δρώμενα, εισηγήσεις και 
αφηγήσεις σχετικές με το προσφυγι-
κό ζήτημα, συναυλίες και χορευτικά 
δρώμενα. Είναι ένας θεσμός μνήμης 
για τις προσφυγικές οικογένειες που 
κατοίκησαν στη Βούλα το 1922 και 
οι οποίες δημιούργησαν μια δυνα-
μική κοινότητα και διακρίθηκαν σε 
όλες τις δραστηριότητες της κοινω-
νικής ζωής της περιοχής. Το τριήμε-
ρο εκδηλώσεων για την Μικρά Ασία 
θα πραγματοποιηθεί φέτος για 8η 
συνεχή χρονιά το τριήμερο 15-17 
Σεπτεμβρίου στη κεντρική πλατεία 
της Βούλας, στο δημοτικό πάρκινγκ 
έναντι του ναού Αγίου Ιωάννη.

Μια πρωτότυπη έκθεση
Φέτος και για πρώτη φορά έχει σχεδιαστεί και μία 
παράλληλη δράση με το όνομα «Το μονοπάτι της 
μνήμης» με διάρκεια 5 ημερών από τις 15 έως τις 20 
Σεπτεμβρίου και ώρες 9 π.μ. - 2 μ.μ. και 7μ.μ. - 10 μ.μ. 
με ελεύθερη είσοδο. Σε χώρο στο πάρκο Εθνικής Αντί-
στασης (κάτω από την εκκλησία του Αγίου Ιωάννη) έχει 
σχεδιαστεί να υπάρχουν έξι κιβωτοί μνήμης, έξι σκηνές 
όσες και οι θεματικές ενότητες της εκδήλωσης οι οποίες 
είναι οι εξής: Πρώτον, εικόνες της Σμύρνης μέχρι και 
τον Αύγουστο του 1922. Δεύτερον, περίοδος 1919-1922. 
Τρίτον, αποχώρηση ελληνικών δυνάμεων - πρόσφυγες 
στην προκυμαία - είσοδος των Τούρκων στη Σμύρνη. 
Τέταρτον, η μεγάλη φωτιά της Σμύρνης και η επόμενη 
μέρα της καταστροφής. Πέμπτον, ψάχνοντας τη σωτη-
ρία στα πλοία. Έκτον, πρόσφυγες στην Ελλάδα. Μέσα 
σε κάθε σκηνή θα υπάρχει ένα σύνολο φωτογραφιών 
επιχρωματισμένων σχετικά με τη θεματική ενότητα και 
μία οθόνη η οποία θα δείχνει σχετικό επιχρωματισμέ-

νο βίντεο διάρκειας 3 έως 5 λεπτών. Ακολουθώντας το 
μονοπάτι, οι επισκέπτες της εκδήλωσης θα μεταβαίνουν 
από τον ένα χώρο στον επόμενο. Στόχος των διοργανω-
τών είναι την εκδήλωση αυτή να την επισκεφτούν τα 
σχολεία του Δήμου Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης, κάτοι-
κοι και επισκέπτες της πόλης. 

1.500 σπάνια καρέ αφηγούνται την ιστορία
Η ιδέα και η επιμέλεια της δράσης αυτής είναι του Γιάν-
νη Παλαμιδά και του Τάσου Αλατζά. Μιλώντας στον 
«Δημοσιογράφο» ο Γιάννης Παλαμιδάς ανέφερε ότι ο 
σκοπός της συγκεκριμένης δράσης είναι μέσα από το 
υλικό που θα παρουσιαστεί να μάθει ο κόσμος την ζωή, 
την καθημερινότητα και το μέγεθος της Μικρασιατικής 
Καταστροφής. «Θέλω να ευχαριστήσω τη διοίκηση της 
Στρατιωτικής Σχολής Ευελπίδων καθώς θα μας δανείσει 
έξι σκηνές των 20 τ.μ. μέσω ευγενικής χορηγίας για τις 
ανάγκες της δράσης. Μέσα σε κάθε σκηνή, θα υπάρχουν 
160-200 φωτογραφίες και μια οθόνη που θα δείχνει 

στιγμιότυπα ανάλογα με την θεματική 
ενότητα», εξηγεί ο Γιάννης Παλαμιδάς. 

Η ιδέα για τη δράση «Το μονοπάτι της 
μνήμης» γεννήθηκε τρία χρόνια πριν. 
Συγκεκριμένα, την περίοδο της πρώ-
της καραντίνας την άνοιξη του 2020, το 
ανήσυχο πνεύμα του Γιάννη Παλαμιδά 
ξεκίνησε να σκαλίζει στο διαδίκτυο, 
φωτογραφίες και βίντεο ντοκουμέντα 
από την περίοδο της Μικρασιατικής 
Καταστροφής. «Ήταν μια δύσκολη και 
επίπονη αναζήτηση η οποία διήρκησε 
σχεδόν τρία χρόνια. Είναι μια δουλειά 
στην οποία έχω αφιερώσει πολλές ώρες, 
αλιεύοντας περισσότερες από 1.500 
ασπρόμαυρες φωτογραφίες τις οποίες 

κατόπιν επεξεργασίας τις μετέτρεψα σε 
έγχρωμες ώστε να αποτυπωθεί η εποχή 
εκείνη καλύτερα στον κόσμο που θα τις 
δει». Το φωτογραφικό και οπτικοακου-
στικό υλικό που θα παρουσιαστεί από 
τις 15 έως 20/9 στη Βούλα, εντοπίστη-
κε κυρίως από ελληνικές και τουρκικές 
ιστορικές ιστοσελίδες, ενώ το μεγαλύ-
τερο υλικό βρέθηκε από τους Λεβαντί-
νους. Οι Λεβαντίνοι είναι οι τελευταίοι 
Ελληνόφωνοι της Σμύρνης (περίπου 
1.500) και συναποτελούν με τους 2.500 
Εβραίους της Σμύρνης τους μόνους μη 
μουσουλμάνους ανάμεσα στα τέσσερα 
εκατομμύρια κατοίκους. 

Την δυνατότητα να απολαύσουν την 
ιστορική έκθεση αφιερωμένη στη 
Μικρασιατική Καταστροφή θα έχουν οι 
μαθητές της πόλης καθώς οι διοργανω-
τές έχουν στείλει επιστολές στους διευ-
θυντές των σχολείων προσκαλώντας 

τους να επισκεφτούν την έκθεση. Αξίζει να σημειωθεί 
πως σε κάθε θεματική σκηνή θα υπάρχει και ένα άτομο 
που θα έχει το ρόλο του ξεναγού και θα απαντά σε κάθε 
απορία των επισκεπτών. 

Οι εκδηλώσεις του τριήμερου Μικρασιατικού Φεστι-
βάλ θα ξεκινήσουν την Παρασκευή 15 Σεπτεμβρίου και 
θα κορυφωθούν το Σάββατο 16/9 στις 8.30 μ.μ. με μια 
συναυλία με τους Ελένη Βιτάλη, Κώστα Τριανταφυλλί-
δη και την ορχήστρα Εστουδιαντίνα. Ένα ταξίδι στους 
δρόμους της Μικράς Ασίας με τραγούδια της Πόλης, 
της Σμύρνης, της προσφυγιάς, ρεμπέτικα και τραγούδια 
Ελλήνων συνθετών εμπνευσμένα από τον μύθο και την 
ιστορία του ιωνικού πολιτισμού.

Μικρά Ασία - Βούλα 
Ζωντανεύει ξανά το μονοπάτι της μνήμης

Φωτογραφικό  
και οπτικοακουστικό 
υλικό της εποχής 
ξαναζωνταντεύει  
με χρώμα και  
θα προβάλλεται 
στο πάρκο Εθνικής 
Αντίστασης από  
15 ως 20/9
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Μικρασιατική καταστροφή 
Οι πρώτοι πρόσφυγες στη Βούλα
Σκάβοντας το άγονο έδαφος για την επιβίωση

Στους πρόσφυγες 
της Βούλας, 

αντίθετα με το 
μεγαλύτερο μέρος 

του υπόλοιπου 
αγροτικού 

προσφυγικού 
κόσμου στην 

Ελλάδα, δεν 
παραχωρήθηκαν 

σπόροι, ζώα ή 
γεωργικά εργαλεία

Μετά το πρώτο διάστημα έλευσης και πρόχειρης εγκατάστασης των 
προσφύγων, αποφασίστηκε η ίδρυση ενός προσφυγικού αγροτι-
κού συνοικισμού σε τμήμα του Κτήματος Βάρης της Ιεράς Μονής 
Πετράκη. Περισσότερα από πέντε χιλιάδες στρέμματα απαλλοτριώ-
θηκαν από το κράτος για το σκοπό αυτό. Οι πρώτοι πρόσφυγες που 
έφτασαν στην τότε Κοινότητα Βάρης τον Νοέμβριο του 1926 δεν 
ξεπερνούσαν τις επτά οικογένειες. Μετά από διαπραγματεύσεις με 
το ντόπιο στοιχείο, εγκαταστάθηκαν κοντά στην περιοχή του Ασυρ-
μάτου Βάρης και έμειναν προσωρινά σε σκηνές που τους παραχώ-
ρησε το κράτος. Μέσα σε μικρό όμως χρονικό διάστημα οι γηγενείς 
κάτοικοι της Βάρης που ασχολούνταν κυρίως με την κτηνοτροφία 
αντέδρασαν, καθώς μετά την εγκατάσταση των προσφύγων μειώθη-
κε κατά το ήμισυ ο βοσκότοπός τους. Επίσης, οι ντόπιοι επιδίωκαν 
φανερά να μοιραστούν οι ίδιοι τα μοναστηριακά χωράφια που επί 
σειρά δεκαετιών καλλιεργούσαν. 

Για να αποφύγουν περαιτέρω διενέξεις, οι πρόσφυγες συμφώνη-
σαν να μεταφερθούν στην περιοχή Πηγαδάκια. Εκεί έμειναν επί-
σης μικρό διάστημα, καθώς την άνοιξη του 1927 μετακινήθηκαν για 
τελευταία φορά και εγκαταστάθηκαν τελικά στην περιοχή γύρω από 
τον σημερινό ναό Αγίου Ιωάννου. Η απόφαση της δεύτερης μετε-
γκατάστασης ελήφθη από τους υπαλλήλους του Υπουργείου Γεωρ-
γίας, οι οποίοι έκριναν ότι στη νέα αυτή περιοχή το έδαφος ήταν 
βραχώδες και άρα ακατάλληλο για καλλιέργεια. Έτσι οι ντόπιοι δεν 
θα έχαναν κανένα προηγούμενο «προνόμιο» και θα εξέλειπαν οι 
προηγούμενες προστριβές. 

Ειδικά η εγκατάσταση σε μοναστηριακή γη ήταν ιδιαίτερα προβλη-
ματική σε σχέση με τις εγκαταστάσεις  στις υπόλοιπες παραχωρού-
μενες αγροτικές εκτάσεις, καθώς μόνο ένα μικρό μέρος αυτής της 
γης καλλιεργούνταν ως τότε, με αποτέλεσμα να είναι σχεδόν αδύ-
νατο το όργωμα και δύσκολη έως ανέφικτη  η εκμετάλλευσή της. 
Οι περισσότεροι κλήροι που παραχωρήθηκαν στους πρόσφυγες σε 

όλη σχεδόν την Ελλάδα, στο πλαίσιο της αγρο-
τικής τους αποκατάστασης, βρίσκονταν δίπλα 
στη θάλασσα, γιατί τα χωράφια αυτά θεωρού-
νταν από τους ντόπιους μειονεκτικά, καθώς 
η αλμύρα, η μεγάλη υγρασία και το πετρώδες 
έδαφος τα καθιστούσαν ασύμφορα και σε κάθε 
περίπτωση ανταλλάξιμα. 

Ο οικισμός ήταν μία έκταση ενενήντα δύο 
στρεμμάτων (ανάμεσα στις σημερινές οδούς 
Μικράς Ασίας, Αγίου Ιωάννου, Σμύρνης και 
Διγενή) ενώ οι μελλοντικοί αγροί απλώνονταν 
γύρω από τον οικισμό, καλύπτοντας 1.876 
στρέμματα. Επιπλέον, προβλέφθηκε κλήρος 
για το σχολείο και μια μεγάλη ορεινή έκταση 
3.157 στρεμμάτων που δεν μοιράστηκε αλλά 
δόθηκε από κοινού στους κληρούχους προ-
κειμένου να αναπτύξουν κτηνοτροφία. Από το 
επίσημο έγγραφο των τίτλων κατοχής της προ-
σφυγικής κοινότητας στη Βούλα, προκύπτει 
ότι κληρούχοι ήταν οι αρχηγοί 41 οικογενειών. 

Μέσα σε λίγους μήνες κάποιοι πρόσφυγες 
έχτισαν με δικά τους χρήματα λίγα πλινθό-

κτιστα δωμάτια, ενώ άλλοι πήραν το δάνειο που δικαιούνταν από 
το υπουργείο Υγιεινής και Προνοίας για την κατασκευή κατοικίας. 
Στους πρόσφυγες της Βούλας, αντίθετα με το μεγαλύτερο μέρος 
του υπόλοιπου αγροτικού προσφυγικού κόσμου στην Ελλάδα, δεν 
παραχωρήθηκαν σπόροι, ζώα ή γεωργικά εργαλεία, γεγονός που 
ανάγκασε τους περισσότερους να νοικιάζουν εργαλεία ή και ζώα 
από γεωργούς του Κορωπίου ή της Βάρης. Έτσι εξηγείται και η φυγή 
από την περιοχή κάποιων κληρούχων από τους πρώτους κιόλας 
μήνες της εγκατάστασής τους, οι οποίοι έσπευσαν να αναζητήσουν 
εργασία στην πόλη της Αθήνας ή στις όμορες κοινότητες. Οι ίδιοι 
αναγκάστηκαν να επιστρέψουν όταν στις αρχές της δεκαετίας του 
1930 η πολιτεία ψήφισε νόμο που απειλούσε με αφαίρεση του κλή-
ρου όσους κληρούχους παραμελούσαν τις ιδιοκτησίες τους. Παρά 
τις δυσκολίες αυτές, οι Μικρασιάτες κατέβαλαν μεγάλες προσπάθει-
ες και κατάφεραν να αναπτύξουν σημαντική αγροτική παραγωγή. 
Σύμφωνα με μαρτυρίες, λίγοι πρόσφυγες πρόκοψαν από τη γεωρ-
γία, καθώς το έδαφος εξακολουθούσε να είναι κακής ποιότητας και 
το διαθέσιμο νερό άρδευσης λιγοστό. Παρά τις προσπάθειές τους 
λοιπόν, η αγροτική παραγωγή στη Βούλα αρκούσε μόνο για την 
κάλυψη των οικογενειακών αναγκών και περίσσευαν ελάχιστες έως 
καθόλου ποσότητες για εμπόριο. Για τον λόγο αυτό πολλοί κληρού-
χοι αναγκάστηκαν να αναζητήσουν και άλλους πόρους παράλληλα 
με τη γεωργία, προκειμένου να μπορέσουν να επιβιώσουν. 

Σημαντικότερη πηγή εσόδων ήταν η εμπορική δραστηριότητα που 
αναπτύχθηκε, παρά τον ακόμη περιορισμένο μόνιμο πληθυσμό και 
τη μικρή τουριστική κίνηση. Οι πρόσφυγες άνοιξαν ταβέρνες, καφε-
νεία, μπακάλικα και φούρνο ήδη από τα πρώτα χρόνια της εγκα-
τάστασής τους. Άλλοι ασχολήθηκαν με την αλιεία, γι’ αυτό στην 
περιοχή του δεύτερου αλίπεδου είχαν διαμορφώσει λιμάνι για 
τις βάρκες τους. Το γραφικό αυτό λιμανάκι καταστράφηκε, όταν η 
δικτατορία απαλλοτρίωσε το χώρο και διαμόρφωσε ακτή. 

Πηγή: Άννα Μουρουγκλού, «Απαρχές της οικιστικής ανάπτυξης στην 
περιοχή της Βούλας», στο Βούλα, Ιστορία της πόλης και του Δήμου, 
εκδόσεις Αλέξανδρος, 2004.

Αγροτικές εργασίες σε χωράφια 
στο σημείο όπου σήμερα 
βρίσκεται η οδός Πλαστήρα στη 
Βούλα τη δεκαετία του 1930 
(επιχρωματισμένη φωτογραφία 
από το τη διαδικτυακή 
τουριστική πύλη του Δήμου 
visitvarivoulavouliagmeni.gr)

Αμπέλια στο σημείο όπου σήμερα διασταυρώνεται η 
παραλιακή με τη λεωφόρο Βουλιαγμένης, τη δεκαετία του 1930 
(επιχρωματισμένη φωτογραφία από το τη διαδικτυακή τουριστική 
πύλη του Δήμου visitvarivoulavouliagmeni.gr)



Με το εξαιρετικό φυσικό πλεονέκτημα της ειδυλλιακής θέας του λαιμού 
Βουλιαγμένης, για περισσότερο από δύο δεκαετίες το εστιατόριο Ιθάκη 
παραμένει η πρώτη επιλογή για σημαντικές προσωπικότητες της διε-
θνούς αφρόκρεμας, όπως η Αθηνά Ωνάση, ο Μπιλ Κλίντον, ο Σον Κόνερι, 
ο Χούλιο Ινγκλέσιας και ο Λεονάρντο ντι Κάπριο. Παρέχοντας υψηλού 
επιπέδου υπηρεσίες, φρέσκα θαλασσινά μαγειρεμένα στην τελειότητα, 
καθώς και την πιο διαδεδομένη λίστα κρασιών, που περιέχει επιλεγ-
μένες φιάλες από όλο τον κόσμο, το εστιατόριο Ιθάκη κατέχει επάξια  
το όνομα του στολιδιού της Βουλιαγμένης. Το διακεκριμένο στο είδος του 
μενού σούσι, βασισμένο σε φρέσκα υλικά και φυσικά στην δεξιοτεχνία 
έμπειρων σεφ, εξελίσσει την ασιατική κουζίνα, κατατάσσοντας το εστια-
τόριο Ιθάκη στις πρώτες επιλογές για σούσι.

ΑΠΟΛΛΩΝΟΣ 28, ΒΟΥΛΙΑΓΜΕΝΗ

RSV: 2108963747

The Ultimate Fine Dining Experience
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Σημαντικές εξελίξεις σηματοδοτεί η νέα χρονιά στη μεγάλη μπασκετική οικογένεια του 
Πρωτέα Βούλας, που προχώρησε σε αλλαγές τόσο στην οπτική του ταυτότητα, όσο και 
στην οργάνωση των ακαδημιών της καλαθοσφαίρισης, προκειμένου να αποτελέσει «πρό-
τυπο υποδειγματικής ανάπτυξης του μπάσκετ στη χώρα», όπως δηλώνει η νέα ηγεσία 
της ομάδας. Τη νέα προσέγγιση θέλησε η ομάδα πρώτα να αποτυπώσει συμβολικά στο 
λογότυπό της που ανασχεδιάστηκε, στα ίδια χρώματα αλλά με μίνιμαλ αισθητική και 
πιο καθαρές γραμμές, «μια φρέσκια αποτύπωση της σημαντικής ιστορίας μας», όπως 
γράφτηκε σχετικά. Παράλληλα, ο Πρωτέας δημοσίευσε τη νέα του, σύγχρονη ιστοσελίδα 
στη διεύθυνση proteasvoulas.gr «που θα λειτουργεί πλέον ως πληροφοριακός κόμβος 
για τους ανθρώπους του, σε συνδυασμό με τα κανάλια του στα social media».

Το «μπαλόνι» άλλαξε τα δεδομένα
Σταθμός στην αναβάθμιση της δουλειάς του Πρωτέα στις μικρές ηλικίες είναι η πλήρης 
λειτουργία του νέου κλειστού (με έναν τύπο μπαλονιού) γηπέδου με σύγχρονο παρκέ. Το 
γήπεδο αυτό που αποκαλείται « dome» εξοπλίστηκε πλήρως με shooting gun, shooting 
corrector και ειδικές μπάλες, για την ανάπτυξη των δεξιοτήτων των αθλητών. «Το νέο 
κλειστό προπονητήριο άλλαξε ριζικά τις συνθήκες προπόνησης για τα παιδιά μας, είμα-
στε πολύ ευχαριστημένοι με τη δημοτική αρχή διότι οι εξαιρετικές εγκαταστάσεις είναι 
πλέον ένα από τα βασικά προτερήματα της ομάδας», σχολίασε σχετικά στον «Δημοσιο-
γράφο» ο πρόεδρος του Πρωτέα, Στέργιος Γεωργακόπουλος. Παράλληλα, η ομάδα έχει 
στη διάθεσή της το κεντρικό κλειστό γήπεδο «Γ. Γεννηματάς», δύο ανοιχτά γήπεδα κατάλ-
ληλα για μικρές ηλικίες, εξοπλισμένο γυμναστήριο, ενώ έχει δεσμεύσει και χρόνο σε 
κλειστά γήπεδα ιδιωτικών εκπαιδευτηρίων. 

«Ξεκινάμε με βάση την εξαιρετική περσινή χρονιά, η ομάδα μας έχει περισσότερους από 
650 ενεργούς αθλητές, και εξελισσόμαστε αναβαθμίζοντας τις προσφερόμενες υπηρε-
σίες μας», τονίζει ο Στέργιος Γεωργακόπουλος και εξειδικεύει: «Αναδιαρθρώσαμε τις 
ακαδημίες, όπως γνωρίζετε έχουμε πλέον τμήμα μπάσκετ για παιδιά με αυτισμό και 
προσπαθούμε να επιτύχουμε τη δύσκολη ισορροπία: Να μάθουμε το άθλημα στις πλέον 
σωστές βάσεις σε μεγάλο αριθμό παιδιών και ταυτόχρονα να δώσουμε την ευκαιρία σε 
παιδιά που έχουν μεγάλες δυνατότητες να κυνηγήσουν το όνειρό τους και να φτάσουν 
παραπάνω». 

Γυμναστής, ψυχολόγος, διατροφολογος
Σύμφωνα με τον Στέλιο Τζεδάκη, υπεύθυνο για τις ακαδημίες του Πρωτέα, «οι προπο-
νητές μας εξειδικεύονται ανά ηλικία και διατηρούν ένα άριστο επίπεδο. Για κάθε ηλικι-

ακή ομάδα, ο Πρωτέας έχει 4 διαφορετικές δυναμικότητες, επομένως όλοι βρίσκουν τον 
ρυθμό τους. Στόχος της ομάδας είναι να είναι ανταγωνιστική και χαιρόμαστε που στην 
πρώτη ομάδα τόσο στα αγόρια όσο και στα κορίτσια συμμετέχουν αθλητές των ακαδη-
μιών μας». Άλλωστε, για να αναβαθμιστεί η προπόνηση στις μικρές ηλικίες, ο Πρωτέας 
επένδυσε σε περαιτέρω εξειδίκευση. Γυμναστής φροντίζει για την ενδυνάμωση, την αντο-
χή των αθλητών και τη φυσική κατάσταση των αθλητών. Αθλητικός ψυχολόγος στηρίζει 
τα παιδιά για τη μείωση του άγχους, τη συγκέντρωση, τη διαχείριση της πίεσης και της 
ήττας, την αύξηση της αυτοπεποίθησης. Ενώ ένας κλινικός διατροφολόγος ανέλαβε να 
καθοδηγεί αθλητές και γονείς στην καθημερινότητα και τις απαιτήσεις της άθλησης, για 
ένα υγιές σώμα. Μια όμορφη πρωτοβουλία που υπογραμμίζει τον οικογενειακό χαρα-
κτήρα της ομάδας είναι και η «ομάδα γονέων», όπως μας λέει ο Στέλιος Τζεδάκης, ένα 
σύνολο βετεράνων αθλητών και φίλων του αθλήματος που αγωνίζεται κανονικά έχοντας 
στη σύνθεσή του παίκτες ως ...55 ετών. 

Ο Στέργιος Γεωργακόπουλος ορίζει ως 
εξής του στόχους της νέας χρονιάς: 
«Να αγαπήσουν τα παιδιά το μπάσκετ 
και τον αθλητισμό σε ένα υγιές και 
προστατευμένο περιβάλλον. Να βελ-
τιώσουν τις μπασκετικές τους δεξιό-
τητες, να περάσουν ομαλά από το παι-
χνίδι στον αγώνα και να αποκτήσουν 
συνήθειες που θα τους ακολουθούν 
σε όλη τους τη ζωή. Να δημιουργή-
σουμε ομάδες υψηλού αγωνιστικού 
επιπέδου που θα πρωταγωνιστούν 
και παίκτες που θα μπορούν να αγω-
νίζονται με αξιώσεις σε επίπεδο εθνι-
κών ομάδων και στις γυναικείες και 
ανδρικές μας ομάδες. Να δώσουμε την 
ευκαιρία σε κάθε αθλητή ξεχωριστά 
να εξελιχθεί στο μάξιμουμ των δυνα-
τοτήτων του. Με το μότο “Μία ομάδα, 
μία οικογένεια” να ενδυναμώσουμε 
τις σχέσεις μεταξύ των μελών μας στη 
μεγαλύτερη αθλητική κοινότητα της 
Αττικής».

Νέα δυναμική στον Πρωτέα Βούλας
Βήματα μπροστά για την μπασκετική ακαδημία

Στόχος της ομάδας είναι «να αγαπήσουν τα παιδιά το μπάσκετ και τον αθλητισμό 
σε ένα υγιές και προστατευμένο περιβάλλον», σύμφωνα με τον πρόεδρο Στέργιο 
Γεωργακόπουλο 

Το νέο κλειστό με «μπαλόνι» γήπεδο που αποκαλείται « dome» εξοπλίστηκε πλήρως 
με shooting gun, shooting corrector και ειδικές μπάλες

Το λογότυπο του Πρωτέα 
ανασχεδιάστηκε, στα ίδια χρώματα  

αλλά με μίνιμαλ αισθητική  
και πιο καθαρές γραμμές



Το landmark πλέον της αθηναϊκής ριβιέρας, το αγαπημένο στέκι των νοτίων προαστίων με τον πολυδιάστατο 
χαρακτήρα ανανεώθηκε ξανά και περιμένει να ταξιδέψει τους επισκέπτες του πάνω κυριολεκτικά στα κύματα 
του Σαρωνικού. Οι στιγμές στο Riviera Coast στη Βούλα γίνονται μοναδικές από τη θαλασσινή αύρα αλλά και 
τις γεύσεις του chef Γιώργου Παππά που επιμελήθηκε ένα ισορροπημένο μενού με κάθε επιλογή να εγγυάται 
μια γαστρονομική εμπειρία. Ο ανακαινισμένος χώρος δεξιώσεων άνοιξε για να φιλοξενήσει μοναδικές εκδη-
λώσεις που θα αφήσουν ανεξίτηλο το στίγμα τους στον χρόνο, προσφέροντας ένα μοναδικό σκηνικό. Ενώ το 
μπαρ και το καφέ στο νέο deck, με μια αίσθηση ταξιδιού σε ιστιοφόρο, χαρίζουν κάθε ώρα στιγμιότυπα άξια 
να τα μοιραστεί κανείς.   

ΛΕΩΦΟΡΟΣ 
Κ. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗ 18, ΒΟΥΛΑ
RSV: 210 8992453
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Πάνω από 60 αθλητές των κατηγοριών Techno 293, Techno 293 PLUS 
και IQ FOIL έδωσαν το «παρών» στον όρμο της Βουλιαγμένης το Σαβ-
βατοκύριακο 9 και 10 Σεπτεμβρίου στο Open Πανελλήνιο Διασυλλογικό 
Αγώνα που διοργάνωσε ο Ναυτικός Όμιλος Κατοίκων Βουλιαγμένης. 
Εκτός από αθλητές του ΝΟΚΒ, συμμετείχαν ιστιοπλόοι από τον ΝΟ 
Βουλιαγμένης, τον ΝΑΟ Βάρης Βάρκιζας και τον ΑΟ Γουίντσερφινγκ 
που έχουν έδρα τον Δήμο, αλλά και τους ναυτικούς ομίλους Κορωπί-
ου, Λίμνης Ευβοίας, Αρτέμιδας, Τυμπακίου και Λαγονησίου. Οι έντονοι 
άνεμοι δεν εμπόδισαν τους αθλητές της ιστιοσανίδας να δαμάσουν τα 
κύματα σε 6 ιστιοδρομίες. Ο Ναυτικός Όμιλος Κατοίκων Βουλιαγμέ-
νης ετοιμάζεται ήδη για τη συνάντηση στις 28 και 29 Οκτωβρίου, στα 
Δελφίνεια 2023, που θα κατέβουν στη Βουλιαγμένη για την κατηγορία 
Οptimist, όπου αναμένονται πάνω από 200 συμμετοχές. 

Το αγωνιστικό καλεντάρι του ΝΟΚΒ κορυφώνεται στις 3-5 Νοεμβρί-
ου, όταν θα φιλοξενήσει τα Οptimist για τον διεθνή αγώνα 32 Athens 
International Sailing Week 2023. Ο χώρος του ΝΟΚΒ αναμένεται να 
κατακλυστεί από σχεδόν 300 σκαφάκια της αγωνιστικής κατηγορίας 
Optimist, με αθλητές να έχουν ήδη εγγραφεί από τη Σουηδία, τη Νορ-
βηγία, την Τουρκία και την Ελβετία.  

Έχοντας μια μεγάλη παράδοση πρωταθλητών, ο Ναυτικός Όμιλος 
Κατοίκων Βουλιαγμένης πρωταγωνιστεί στην ελληνική ιστιοπλοΐα και 
οργανωτικά, αναλαμβάνοντας απαιτητικές διοργανώσεις πανελλήνιου 
και διεθνούς βεληνεκούς. Στον ΝΟΚΒ λειτουργεί επίσης ακαδημία εκμά-
θησης ιστιοπλοΐας υποδεχόμενη παιδιά από ηλικίες 6 ετών και πάνω.   

ΝΟΚΒ  
Ιστιοδρομίες στη Βουλιαγμένη

Aποδυναμωμένα ψηφοδέλτια
 
του Ρόμπερτ Κιουτσουκαλτιντζίογλου

Την ψήφο των δημοτών στο Δήμο Βάρης Βούλας Βου-
λιαγμένης θα διεκδικήσουν συνολικά πέντε συνδυασμοί 
στις δημοτικές εκλογές που θα πραγματοποιηθούν την 
Κυριακή 8 Οκτωβρίου 2023. Το Πρωτοδικείο Αθηνών στις 
10 Σεπτεμβρίου ανακήρυξε και επίσημα τους υποψήφι-
ους δημάρχους και υποψήφιους δημοτικούς και τοπικούς 
συμβούλους που θα συμμετάσχουν στις επερχόμενες 
εκλογές. Για πρώτη φορά στα χρονικά, οι αυτοδιοικητικοί 
συνδυασμοί κατέθεσαν τις υποψηφιότητες τους ηλεκτρο-
νικά, μέσω της «ηλεκτρονικής πύλης δήλωσης υποψηφιο-
τήτων», όπως ακριβώς έκαναν τα κόμματα στις πρόσφατες 
εθνικές εκλογές του Μαΐου και Ιουνίου. Με τον τρόπο αυτό 
μειώθηκαν δραστικά οι άσκοπες γραφειοκρατικές αναζη-
τήσεις και εκτυπώσεις εγγράφων, καθώς τα απαιτούμενα 
δικαιολογητικά αντλήθηκαν αυτόματα από τις βάσεις 
δεδομένων του ελληνικού Δημοσίου.

Συνολικά πέντε υποψήφιοι δήμαρχοι και 410 υποψήφι-
οι σύμβουλοι θα ριχτούν στη μάχη του σταυρού και θα 
αναζητήσουν την ψήφο των δημοτών Βάρης Βούλας 
Βουλιαγμένης. Αποδυναμωμένα είναι τα τέσσερα από 
τα πέντε ψηφοδέλτια των συνδυασμών καθώς μόνο το 
ψηφοδέλτιο του συνδυασμού «Πόλη για να Ζεις» του Γρη-

γόρη Κωνσταντέλλου συγκέντρωσε τον μέγιστο επιτρεπτό 
αριθμό υποψηφίων συμβούλων, ενώ οι υπόλοιποι συν-
δυασμοί κινήθηκαν στα ελάχιστα επιτρεπτά όρια, απόδει-
ξη ότι δυσκολεύτηκαν να πείσουν τον κόσμο να συντα-
χθούν μαζί τους. Συγκεκριμένα, ο συνδυασμός «Πόλη για 
να Ζεις» κατεβαίνει με 158 υποψήφιους. Από αυτούς, 89 
είναι υποψήφιοι για το Δημοτικό Συμβούλιο, 28 τοπικοί 
σύμβουλοι Βούλας, 28 τοπικοί σύμβουλοι Βάρης και 13 
τοπικοί σύμβουλοι Βουλιαγμένης. Η Ριζοσπαστική Κίνη-
ση Πολιτών με επικεφαλής τον Θάνο Ματόπουλο συγκέ-
ντρωσε 68 υποψήφιους. Από αυτούς, 38 είναι υποψήφιοι 
για το Δημοτικό Συμβούλιο, 12 τοπικοί σύμβουλοι Βάρης, 
12 τοπικοί σύμβουλοι Βούλας και 6 τοπικοί σύμβουλοι 
Βουλιαγμένης. Η Λαϊκή Συσπείρωση Βάρης Βούλας Βου-
λιαγμένης με επικεφαλής τον Βαγγέλη Σερίφη θα συμμε-

τάσχει με 66 υποψήφιους. Οι 37 υποψήφιοι είναι για το 
Δημοτικό Συμβούλιο, 12 οι τοπικοί σύμβουλοι Βάρης, 11 
οι τοπικοί σύμβουλοι Βούλας και 6 οι τοπικοί σύμβουλοι 
Βουλιαγμένης. Αδύνατο είναι το ψηφοδέλτιο του συνδυα-
σμού «Κύμα Ενωμένων Πολιτών» του Δημήτρη Δαβάκη, ο 
οποίος συγκέντρωσε μόλις 51 υποψήφιους ενώ δεν κατά-
φερε να κατεβάσει υποψήφιους τοπικούς συμβούλους 
Βάρης. Συγκεκριμένα, 35 υποψήφιοι είναι για το Δημοτικό 
Συμβούλιο, 11 τοπικοί υποψήφιοι Βούλας και 5 τοπικοί 
υποψήφιοι Βουλιαγμένης.

Τέλος, ιδιαίτερα εξασθενημένος εμφανίζεται ο νεοσύ-
στατος δημοτικός συνδυασμός «Όραμα για το Μέλλον» ο 
οποίος κατάφερε να πείσει μόλις 67 πρόσωπα να συμμε-
τάσχουν στις εκλογές. Από αυτά, 38 είναι υποψήφιοι για 
το Δημοτικό Συμβούλιο, 12 οι τοπικοί υποψήφιοι Βάρης, 
12 οι τοπικοί υποψήφιοι Βούλας και 5 τοπικοί υποψήφιοι 
Βουλιαγμένης. Ενδιαφέρον παρουσιάζει ένα στατιστικό 
στοιχείο που αποδεικνύει την εμπιστοσύνη που εμπνέει ο 
συνδυασμός του Δημάρχου Γρηγόρη Κωνσταντέλλου προς 
τους ανθρώπους που θέλουν να ασχοληθούν με τα κοινά. 
Από τους 410 υποψήφιους συμβούλους όλων των συνδυ-
ασμών, το 40% συντάσσεται στο πλευρό του Δημάρχου, 
την στιγμή που οι υπόλοιποι δημοτικοί συνδυασμοί ενώ 
είχαν αρκετό χρόνο στη διάθεσή τους, βασανίστηκαν να 
σχηματίσουν ψηφοδέλτιο.

Από τους 410 υποψήφιους 
συμβούλους όλων των 
συνδυασμών στον Δήμο 
Βάρης Βούλας Βουλιαγμένης 
το 40% συντάσσεται στο 
πλευρό του Δημάρχου



bullets

••• Δεν είναι όλα όπως φαίνονται • Πίσω 
από φαινομενικά ευγενείς φιλοδοξίες για προ-
σφορά στα κοινά υπάρχουν αθέατες πλευρές 
κάποιων υποψηφίων • Ειδικά στον πρόσφατα 
συγκροτηθέντα συνδυασμό • Που εφάρμοσε την 
τακτική «ο καλός ο μύλος» στην προσπάθεια να 
συμπληρώσει τις ελάχιστες συμμετοχές • Νέος 
δικηγόρος εκεί προσπαθεί να ξεχωρίσει με τις 
παρεμβάσεις του •  Τι κρύβει επιμελώς; •  Ότι 
συνδέεται επαγγελματικά με τα πιο επιθετικά 
συμφέροντα στη Βουλιαγμένη • Με την εκπρο-
σώπηση επενδυτών που ενδιαφέρονται να οικο-
δομήσουν εντατικά ό,τι έχει μείνει ελεύθερο  • 
Μήπως δεν είναι τυχαίο ότι ο νέος συνδυασμός 
δεν λέει κουβέντα για τα θέματα της εκκλησι-
αστικής περιουσίας; • Αντίθετα, ο υποψήφιος 
εμφανίζεται σποραδικά ως απολογητής της υπο-
τίθεται στριμωγμένης Μονής Πετράκη • Την 
οποία ο κακός Δήμαρχος δεν αφήνει να αξιοποι-
ήσει ελεύθερα την «ιδιωτική» της περιουσία • 
Η σύγκρουση συμφερόντων εδώ είναι εμφανής 

• Το συμφέρον των εργοδοτών του γίνεται η 
δημοτική του άποψη • Πού τα βρήκατε αυτά τα 
φυντάνια;

••• Ναυάγησε, όπως ήταν άλλωστε το ανα-
μενόμενο, προσέγγιση της Ριζοσπαστικής Κίνησης 
Πολιτών με τη Λαϊκή Συσπείρωση • Η παράταξη 
Ματόπουλου πρότεινε μια διερευνητική συνάντη-
ση για κοινή κάθοδο, η οποία όμως κατέληξε ένας 
τυπικός καφές στην πλατεία Βούλας • Το παρα-
σκήνιο ήταν πλούσιο αλλά το αποτέλεσμα προδι-
αγεγραμμένο • Πόσο νόημα έχουν άλλωστε οι 
εκλογικές συγκολλήσεις στο παρά πέντε, όταν δύο 
παρατάξεις έχουν τόσο διαφορετικό βηματισμό 
επί τόσα χρόνια; • Υπήρχε βέβαια κίνητρο και 
στις δύο πλευρές • Η Λαϊκή Συσπείρωση ήταν 
διατεθειμένη να βάλει νερό στο κρασί της για μια 
διεύρυνση που θα της άνοιγε το δρόμο για ένα 
καλύτερο αποτέλεσμα • Η ΡΙΚΙΠ από την άλλη 
έψαχνε ένα σχήμα να ενωθεί ώστε να απαλλαγεί 
από το άχθος της εύρεσης υποψηφίων • Θα είχε 
ενδιαφέρον το πολιτικό αυτό πείραμα...

••• Αναμενόμενη η σύγκρουση Δαβάκη - 
Σαραντάκου με ανακοινώσεις και πόλεμο λάσπης 
στελεχών της δεύτερης στα μέσα κοινωνικής 
δικτύωσης • Ένα από τα πολλά στοιχεία που 
αποκρύπτει από το βιογραφικό της η Σαραντάκου 
είναι ότι το 2014 ήταν υποψήφια του συνδυασμού 
Δαβάκη • Όχι, δεν εξελέγη • Είναι όμως γνω-
στό ότι απευθύνονται κοινωνικά και πολιτικά στην 
ίδια δεξαμενή ψηφοφόρων • Μοιράζονται το ίδιο 
αίσθημα ανταγωνισμού, για να μην πω φθόνο, με 
τον δήμαρχο • Την ίδια προγραμματική ένδεια  

• Οπότε η πόλωση μεταξύ τους αναμένεται να 
αυξηθεί τις επόμενες ημέρες. 

 

      Π. Ούλιτζερ

ΤΟΓΡΙΔΗΣ
Πλαστήρα 8, Βούλα

Τηλ.: 210 8992777
Κιν.: 6944 310580

Γλυφάδα
Αγ. Κων/νου 10
210 8943888

Άνω Γλυφάδα
Γούναρη 11

210 9601920

Νίκαια
Π. Ράλλη 507
210 4252000

Κωνσταντίνος Τογρίδης
mail: konstantinos.togridis@togridis.gr 

Υποκαταστήματα

ΤΕΛΕΤΕΣ



By
1ο χλμ Κορωπίου Βάρης

Τηλ.: 210 66 28 033
tbspeng@tbspengineering.gr

36 xρόνια μαζί 
για την ασφάλειά σας!


